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Kehtna valla kollektiivid memme- 
taadi suvepeol Märjamaal
Lauluansambel Lepalinnud
Rahvatantsurühm Koduläte

Rahvatantsurühm Ehani
Rahvatantsurühm Sinilill

Säravad mõtted viisid Järvakandi Kooli õpilase 
Vabariigi Presidendiga kohtuma
16. jaanuarist kuni 14. veebruarini 
toimusid Vabariigi Presidendi kirja- 
ja mõttetalgud, mis olid suunatud 
7–20-aastastele kooliõpilastele.

Algatusega soovis Vabariigi President Alar 
Karis lasta noorte mõttel ja fantaasial len-
nata teemal „Kas ma Eestit unes nägin?“. 

Teema tõukus Juhan Liivi tekstist, mis 
valmis aastal 1895. See oli aeg, mil Eestist 
võiski ainult und näha… 

Kirja- ja mõttetalgutel osales 368 õpilast 
üle Eesti. 

Oma mõtted pani Vabariigi Presidendi 
poole teele ka Järvakandi Kooli 9. klassi 
õpilane Martin Sepp.

Säravaimate kirjutiste autorid kutsus 
president Karis 4. juunil Kadriorgu Presi-
dendilossi Roosiaeda pidulikule tänuüritu-
sele.

Tänuüritustele sai kutse ka Martin! 
Martin Sepp on noormees, kes on mitme- 

külgselt andekas. Ta on vinge pillimees, 
kõva laulumees, edukas õppetöös, spordis 
ning kunstitegemises, juhib muhedalt üri-
tusi ja lisaks veel kõigele eelnevale kirju-
tab ka lummavaid tekste, mis puudutavad, 
kõnetavad ja jäävad meelde.

Kutsutud külalised avasid üheskoos 
Kadrioru pargis välinäituse „Kas ma Eestit 

unes nägin?“, kus on ka Martini kirjatükist 
üks lause.

Olgu siinkohal välja toodud natuke suu-
rem killuke noormehe mõttelennust.

/…/
Ja oh, need Eesti rabad, iga metsa nurga 

taga. Täis turbasammalt ja lühikesi puid, 
sookaile, jõhvikaid ja taimi muid. Hommi-
kune udu täidab metsaäärset sood, vaate-
pilt näeb välja nagu muinasloos. Ja meie 
väikese Eesti ääretud metsad, kus looduse 
hääl päev läbi kestab. Meil on seeni, lin-
de, loomi, puid ja põõsaid igat moodi. Ja 
jõed ja ojad, metsade pojad voolamas oma 
sängis – näha on, et loodus mängib. Vee 
ta paneb liikuma, puud tuule käes kiikuma. 

On meil sügis, kevad, suvi või on maha 
langen’d lumi. On taevas pilvi halle, val-
geid, hiiglaslikke või siis malbeid. On maa 
valge, rohe, pruun. Õhk on vait või puhub 
tuul. Kestmas öö või paistab päev, või ma 
päikseloojangutki näen. Paistab taevast 
päikest, kuud, pilvi, linde, midagi muud. 
Kas olen ärkvel või unes omas, olen ikka 
samas kohas. Kohas, kus ma omal elu teek-
sin, täpselt nii, see koht on Eesti. 

Järvakandi koolipere on väga uhke, et 
meie kooli õpilase Martin Sepa mõtted päl-
visid president Alar Karise tähelepanu ning 
tunnustuse! 

Soovime noormehele ka edaspidiseks 
lennukaid mõtteid ning et sulg ikka vah-
vasti krabiseks!

Heivi Äärma

8. juunil toimus Raplas Tammemäel Raplamaa laulu- ja tantsupidu „Rõõm elust endast“. Fotojäädvustus peol esinenud Kehtna koorist Corvus. Esireas vasakult: 
koorijuht Ea Hark, Hele Israel, Eline Villig ja Reelika Toome. Teises reas vasakult: Eve Salumaa, Piret Priivits, Merike Buht, Karin Markus, Maret Salumäe
ja Piret Tiits. Tagareas vasakult: Janno Häggblom, Riina Vilu, Riina Leppmaa, Tiina Rõuk, Annika Gilden, Liisimari Randjärv ja Danel Piil. Foto: Aare Hindremäe

Järvakandi Kooli õpilane Martin Sepp ja Eesti Vaba-
riigi President Alar Karis kohtumisel Roosiaias. 
Foto: erakogu

Kehtna valla põhikoolide ja 
kunstide kooli lõpetajad 2024

Eidapere Kool
1. Öösike Aidla
2. Andreas Idvand
3. Markus Kaunissaar
4. Marii Laur
5. Stevon Otsa
6. Enri Vendelin
7. Lizette Vilbas
Klassijuhataja: 
Triinu Kallastu

Järvakandi Kool
1. Lisette Marie Gold
2. Veronika Homechko
3. Gerda-Lisette Kuriks
4. Eili Laneman
5. Tauno Melts
6. Meribel Piits
7. Martin Sepp
8. Stiven Tamm
9. Lisanna Ustav
10. Karola Valdas
11. Karolin Valdas
12. Margaret Võrk 
Klassijuhataja: 
Jaanus Randla

Kehtna Kunstide Kool
1. Madli Grace 

Uwase Kõrtsini
2. Merit Mia Seemer
3. Kaur Reino
4. Mauri Villig
5. Egert Toome
6. Kertu Orav
7. Liisbet Lõiv
8. Ketter Silt
9. Helena Pajo
10. Caroly Sõber

11. Liisbet Pundi
12. Sandra Tomingas
13. Erik Veinberg
14. Martin Sepp
15. Margaret Võrk

Kehtna Põhikool
1. Randar Ehasalu
2. Steven Hažiu
3. Kevin Kozlov
4. Valter Kriibi
5. Kevin Kriipsalu
6. Lauri Laam
7. Emily Ladoga
8. Andre Meronen
9. Aimar Möldri
10. Liisbet Pundi
11. Renato Päär
12. Kaur Reino
13. Markus Sammel
14. Marten Suurmägi
15. Lisanne Tammaru
16. Sandra Tomingas
17. Egert Toome
18. Rasmus Toomla
19. Albert Vilibert
20. Mauri Villig
Klassijuhataja: 
Kersti Mäevälja

Valtu Põhikool
1. Martin Arro        
2. Nora Haas           
3. Venno  Järvela   
4. Hendrik Kuus     
5. Madli Grace 

Uwase Kõrtsini        
6. Mart Mihkel Makko       
7. Mikk Mihkelson               
8. Lars Jasper Mürk             
9. Brian Jansen      
10. Kaspar Oks         
11. Jonas-Marten Pallase     
12. Armin Pihlakas  
13. Kairid Eleen Sinikas
14. Karl-Martin Vassil
Klassijuhataja: 
Erika Kundla

Kehtna valla kollektiivid Raplamaa 
laulu- ja tantsupeol

1. Järvakandi Kooli  
mudilaskoor

2. Järvakandi Kooli 
lastekoor

3. Kehtna Põhikooli  
1. klassi tantsulapsed

4. Kehtna Põhikooli  
mudilaskoor

5. Kehtna Poistekoor
6. Kehtna valla  

lastekoor Kraaks
7. Kehtna pärimus- 

ansambel
8. Valtu Põhikooli  

kanneldajad
9. Valtu Põhikooli  

mudilaskoor
10. Valtu kooli võimlejad
11. Kehtna segakoor 

Corvus
12. Kehtna naisrühm  

Kadritajad
13. Kehtna segarühm 

Umbsõlg
14. Valtu naisrühm
15. Valtu segarühm  

EKS Me Näe
16. Järvakandi naisrühm 

K(N)obedad Kintsud
17. Järvakandi Kalevi  

naisvõimlejad
18. Kaerepere segakoor



2 Valla Vaatleja

Kehtna Vallavolikogus
Kehtna Vallavolikogu istung toimus 19. 
juunil Laukataguse Puhkekeskuses. You-
Tube’i ülekannet tehniliste tingimuste puu-
dumise tõttu ei toimunud. Istungi salvestis 
on Kehtna Vallavalitsuse kanalil järelvaa-
datav 12 kuud.  

Istungil osales 17 volikogu liiget: Kat-
rin Anto, Enar Karuoja, Mikk Meinberg, 
Piret Priivits, Katrin Velleste, Lauri Möl-
der, Tõnis Blank, Kalju Kalda, Allar Läll, 
Angelyca Vaerand, Leaanyka Leisson, Er-
vin Lega, Moonika Schmidt, Mait Järvik, 
Eno Hermann, Villy Võrk, Illar Olesk. 

Ei osalenud: Siim Riisenberg, Kristo 
Kaaring, Marko Matson, Riina Tomingas.

1.    Loa andmine riigihanke „Kehtna 
valla tänavavalgustuse renoveerimine 
ja haldamine 2024–2034“ hankelepingu 
sõlmimiseks ja pikaajalise finantskohus-
tuse võtmiseks
Villu Pihlakas andis ülevaate senistest tä-
navavalgustuse kuludest.

Villu Pihlakas andis ülevaate hanke hin-
napakkumustest ning hankes esitatud teh-
nilistest tingimustest. Villu Pihlakas täpsus-
tas, et parima pakkumuse esitas Enefit AS 
hinnaga 796 006 eurot ilma käibemaksuta 
(971 127 eurot koos 22% käibemaksuga). 

Villu Pihlakas selgitas, et tänavavalgus-
tuse teemat on arutatud mitmes komisjonis 
ning arvamusi on kujunenud erinevaid. 
Villu Pihlakas lisas, et laias laastus saaks 
läbi hanke samade kuludega kvaliteetsema 
teenuse ning tänavavalgustuse taristu kaas-
aegsemaks. 

Ettevõtlus- ja majanduskomisjoni esi-
mees Enar Karuoja kommenteeris, et üht-
sele seisukohale ei jõutud ning mõtteid oli 
erinevaid.

Eelarve- ja arengukomisjoni esimees Al-
lar Läll selgitas, et komisjoni liikmete seas 
oli hanke korraldamise suhtes erinevaid 
arvamusi, kuid enamik toetas loa andmist 
riigihanke lepingu sõlmimiseks ja pika- 
ajalise finantskohustuse võtmiseks. 

Küsimusi esitasid Allar Läll ja Leaanyka 
Leisson.

Otsus kehtestati poolthäälteenamusega.
2.    Kehtna valla 2023. aasta majandus- 

aasta aruande kinnitamine
Marika Ojaperv andis ülevaate Kehtna val-
la 2023. aasta majandusaasta aruandest.

Revisjonikomisjoni esimees Tõnis 
Blank selgitas, et komisjoni hinnangul on 
aastaaruanne koostatud hea raamatupida-
mise tava kohaselt ja selle võib volikogu 
poolt kinnitada. Komisjoni esimees soovi-
tas kõigil volinikel majandusaasta aruan-
de dokumendiga tutvuda, kuna see annab 

põhjaliku ülevaate vallas toimunust. 
Küsimusi esitas Katrin Anto.
Otsus kehtestati poolthäälteenamusega.
3.  Kehtna valla jäätmekava

Kaisa Aadna andis ülevaate Kehtna val-
la jäätmekavast. Kaisa Aadna selgitas, et 
jäätmekava näol on tegemist Kehtna val-
la arengukava osaga, mis käsitleb Kehtna 
valla jäätmehoolduse arendamist perioodil 
2024–2029. Jäätmekava koostamisel võe-
takse arvesse peamiselt valla arengukavas, 
Riigi jäätmekavas ja Euroopa Liidu ring-
majanduse tegevuskavas sätestatut ning 
toetutakse jäätmeseadusele. 

Kaisa Aadna andis ülevaate tegevustest, 
millega plaanitakse saavutada jäätmekavas 
seatud  strateegilised eesmärgid. 

Küsimusi esitasid Moonika Schmidt ja 
Tõnis Blank.

Määrus kehtestati poolthäälteenamuse-
ga.

4.  Arvamuse andmine maavara kae-
vandamise keskkonnaloa taotluse kohta 
Raja II
Margit Pärna andis ülevaate Mario Piir-
metsa eelnõust AS Tariston maavara kae-
vandamise taotlusest Keskkonnaametile. 
Margit Pärna selgitas, et tegemist on Lin-
naaluste külas Raja maardla II liivakar-
jääriga, kaevandatav maavara on taotluse 
kohaselt täiteliiv. Margit Pärna selgitas, et 
kaevandusloa taotlejal on kohustus tagada 
kasutatavate teede korrashoid, tolmutõke 
jne. 

Ettevõtlus- ja majanduskomisjoni esi-
mees Enar Karuoja selgitas, et komisjoni 
seisukoht on nõustuda maavara kaevanda-
mise keskkonnaloaga, kuid lisati arvamuse 
andmise otsusesse kokkulepitud tingimu-
sed seoses kiirusepiirangu, tolmutõrje ja 
teeäärse majapidamise teavitamisega.

Repliigi esitas Illar Olesk. 
Otsus kehtestati poolthäälteenamusega.
5.  Ülevaade vallavara võõrandamise 

enampakkumistest
Margit Pärna andis ülevaate volikogu loal 
enampakkumise teel osta.ee keskkonnas 
müüki pandud vallale kuuluvatest kinnis-
tutest. Margit Pärna selgitas, et osta.ee-s oli 
enampakkumisel kaheksa objekti, millest 
pakkumus esitati viiele. Margit Pärna täp-
sustas, et kolm müümata jäänud kinnistut 
lähevad uuesti enampakkumisele, esialgu 
sama alghinnaga.

Volikogu võttis info teadmiseks. 
Katrin Anto taandas ennast päevakorra-

punkti otsustamisest lähtudes korruptsioo-
nivastase seaduse § 11 lõike 1 punktist 1 ja 
lahkus saalist.

6.  Volikogu esimehe teenistuslähetus
Leaanyka Leisson andis ülevaate Kehtna 
Vallavolikogu esimees Katrin Anto teenis-
tuslähetusse Värskasse, osalemaks Eesti 
Külade Maapäeval 17.–18.08.2024 Rapla-
maa delegatsiooni koosseisus.

Küsimuse esitas Mait Järvik.
Otsus kehtestati poolthäälteenamusega. 
7.  Muud küsimused

1) Katrin Anto andis ülevaate Toomas Tõ-
nissoni pöördumisest seoses metsavenda-
de mälestuskivi paigaldamise kavatsusega 
Rapla kiriku parki. 

Volikogu on seisukohal, et 2024. aasta 
eelarves puuduvad finantsilised vahendid 
taotluse rahuldamiseks. 

2) Tanel Viks andis ülevaate käimasole-
vatest värbamistest: uus lastekaitsespetsia-
list asus teenistusse 17. juunil, Kehtna Klu-
bi juhataja asub tööle 8. juulil ning Kehtna 
Põhikooli direktori konkurss praegu veel 
kestab.

Volikogu võttis info teadmiseks.
3) Tanel Viks andis ülevaate Kehtna 

staadionikontsertist.
Repliigi esitas Illar Olesk.
Küsimusi esitasid Katrin Velleste, An-

gelyca Vaerand ja Enar Karuoja. 
Lepiti kokku, et küsimused edastatakse 

kirjalikult Rynaldo Puusepale ja Varri Vä-
lile.

4) Leaanyka Leisson soovis teda, miks 
on valla noortevaldkonna rahuloluküsit-
lusest laiali saadetud kolm erinevat ver-
siooni, kas varasemad vastused lähevad 
ka arvesse ning millistes kanalites küsitlust 
levitatakse. 

Lepiti kokku, et küsimused esitatakse 
kirjalikult vastutavale ametnikule. 

Volikogu võttis info teadmiseks. 
Pärast istungi ametlikku osa veetsid 

volinikud ja ametnikud Seiklusringi juh-
timisel sportlikult Laukataguse Puhkeküla 
kaunis looduses aega, sooritades erinevaid 
meeskonnatööd nõudvaid harjutusi. Heit-
lik ilm ei vähendanud entusiasmi ning 
rahulolevana suunduti poolaasta viimaselt 
istungilt koju jaanipäevaks valmistuma. 

Järgmine volikogu istung toimub 
28. augustil. Huvilised saavad tutvuda 
detailsemate dokumentidega kodu-
lehel www.kehtna.ee ja järelvaadata 
19.06.2024 volikogu istungit Kehtna 
Vallavalitsuse YouTube’i kanalil. 

Triin Tarre
volikogu sekretär

MÄRKA JA TUNNUSTA 2024!

Kehtna vallas elab palju tublisid inimesi, kelle  
pühendumus ja tegevused rikastavad meie kogu-
konda ning loovad laiemat väärtust. Nüüd on aeg taas ringi 
vaadata ja esitada kandidaate Kehtna vallale tunnustamiseks.

Ootame teie ettepanekuid vabas vormis või kasutades valla kodulehelt leita-
vat vormi. Saada oma ettepanek aadressile kehtna@kehtna.ee. 
• Kehtna valla teenetemärk on valla kõrgeim tunnustus, mis antakse füüsili-

sele isikule väljapaistvate teenete eest Kehtna vallas.
• „Aasta Tegija/Tegu“ on tunnustus, mis antakse füüsilisele või juriidilise-

le isikule, kes on Kehtna vallas aunimetuse omistamisele eelneval aastal 
korda saatnud tegevuse või korraldanud sündmuse, mis on vallale oluline 
ning mõjutanud positiivselt valla elanikke või toonud Kehtnale kui paik-
konnale tuntust. Auhinna andmise kinnitab vallavalitsus korraldusega.

Valdkondlikud tunnustused:
• Aasta majandustegu ehk ettevõtlusauhind antakse välja ettevõttele, mille 

asukoht või üks põhitegevuse koht asub Kehtna valla haldusterritooriumil
• Aasta haridustegu antakse välja silmapaistva panuse eest haridusse
• Aasta noortevaldkonna tegu antakse välja silmapaistva panuse eest noorte 

heaks
• Aasta kultuuritegu antakse välja silmapaistva kultuurimaastikul toimunud 

panuse eest
• Aasta sporditegu antakse välja silmapaistva spordivaldkonna panuse eest
• Parim sportlane
• Aasta sotsiaalvaldkonna antakse välja silmapaistva sotsiaalvaldkonna pa-

nuse eest
• Aasta keskkonnategu
• Aasta küla antakse välja kogukonnale, kes on silma paistnud erakordse 

vabatahtliku panusega
• Sädeinimene antakse välja silmapaistva vabatahtliku tegevuse eest kogu-

konnas
Valdkondliku tunnustuse valib välja vastav vallavolikogu komisjon. 

Lisaks saab teha ettepanekuid valla aukirjale ja tänukirjale.
Auhinnad antakse kätte valla aastapäeva tähistamiseks korraldataval üri-

tusel.
Taotlused palume saata hiljemalt 20. augustiks.
Valla kõikide tunnustuste kohta saab infot valla kodulehelt: kehtna.ee/

tunnustamine
Anna oma panus ja aita tunnustada neid, kes on meie valla elu paremaks 

muutnud!

Volikogu liikmed ja ametnikud väljasõiduistungil Laukataguse Puhkekeskuses. Esireas vasakult: Moonika Schmidt, Angelyca Vaerand, Leaanyka 
Leisson, Lauri Mölder, vallavanem Tanel Viks, majandusosakonna juht Margit Pärna, Katrin Anto, ehitusspetsialist Hans-Jürgen Schumann, Tõnis 
Blank, Piret Priivits ja  Villy Võrk. Tagareas: Allar Läll, Mikk Meinberg ja Eno Hermann. Foto: erakogu

Kui mina oleksin vallavanem
Kui mina oleksin vallavanem, siis leiaksin viise, kuidas ko-
halikke elanikke rohkem liita ning nende elu paremaks 
muuta. Teeksin erinevaid üritusi, mis põimuks selle 
aleviku tegevustega ja parandaks sotsiaalseid suhteid. 
Järvakandi üheks probleemiks on ka ebameeldiva mait-
sega vesi.

 Järvakandis õues jalutades olen märganud maas palju 
prügi. Ringi vaadates jääb mulle kogu aeg silma igasugu-
seid kommipabereid ja teistsuguseid jäätmeid. Paar päeva taga-
si mõtlesin, et lähen jalutama ja kui prahti maas näen, siis panen kilekotti. Jõudsin 
vaid paari kortermaja ümber käia, kui kilekott oli juba täis. Käisin ka mänguväljaku 
lähedal oleva metsatuka läbi ja leidsin üllatavalt palju prügi. Korraldaksin aastas 
vähemalt kolm korda päeva, kus inimesed korjavad oma maja lähedusest prügi ära 
ning hooldaks ümbrust.

  Vanasti, kui veidi noorem olin, pakkus vald noortele laagrivõimalusi. Laste 
vanemad ei pidanud selle eest midagi maksma ning see andis noortele võimalust 
uude keskkonda minna ja silmaringi avardada. Käisin näiteks Taevaskoja laagris, 
millest ei olnud kuulnudki. See toimus teistsuguses kohas. Tegevused ulatusid 
mängudest kuni matkamiseni. Matkades tutvusin Eesti eri paikadega ning arenda-
sin oma võimeid.

 Korraldaksin rohkem üritusi, mis tutvustaks meie alevi ajalugu, ja tegevusi, mis 
meie inimesi rohkem ühendaks. Näiteks orienteerumispäev kõigile inimestele Jär-
vakandis. Tehakse Järvakandi teatud kohtadesse punkte, kus tutvustatakse minevi-
kus toimunud sündmusi ning kuidas ajaga on tegevused muutunud. Lisaks saaks 
ka punktides ideid jagada, kuidas siinset eluviisi paremaks luua.

 Isegi väikesed sündmused võivad ümber kujundada elukeskkonda. Tuleb ümb-
rust märgata ning kaaslastele toeks olla

Sirli Sagur
Järvakandi Kool 9. klass 

2023 kevad

Sirli Sagur.
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Mis tehtud, mis teoksil?
Rynaldo Puusep
abivallavanem 

Möödunud aas-
ta Valla Vaatlejas 
kirjutasin: „Mina 
olen veendunud, et 
kolleegidega koos-
töös on võimalik 
lahendada ära mit-
med nurjatud sõlm- 
probleemid, mis on 
vallarahvale igi-
kestvat meelehär-

mi põhjustanud ja mille lahendamise osas on 
mitmed meist juba ammu lootuse kaotanud.“ 
Tänavu kesakuul, kui hooaja põllu- ja amet-
nikutööd on tehtud ja inimesed puhkustele 
siirdunud, saab tõdeda, kuidas mitmed sõlm- 
probleemid ongi saanud lahendatud, teistega 
ollakse poolel teel.

Aasta jooksul on välja töötatud ja vastu 
võetud Kehtna Valla arengukava 2035, valmi-
nud on mahukas andmeanalüüs Kehtna Valla 
haridusstrateegia 2035 raames. Lõpetamas 
oleme noortevaldkonna kvaliteedihindamist 
ja õpetajate kvalifikatsiooniseiret koostöös 
Haridus- ja Teadusministeeriumiga. Vähenda-
tud või ümberkorraldatud on enam kui 15.0 
täiskoormusega ametikohta, mis on mõjuta-
nud raamatukogusid, noortekeskusi, kultuuri- 
maju, koole ja lasteaedu. Samas suurus- 
järgus on vahetunud ametnikke vallamajas ja 
hallatavates asutustes. Ühise juhtimise alla on 
liidetud noortekeskused ja lasteaiad. Huvi- 
hariduse- ja huvitegevuse süsteemist toetu-
se saamine noortele on muutunud vajadus- 
põhiseks, huviringide korraldajatele avatuks 
ja konkurentsipõhiseks. Iseseisva asutusena 
on suletud Eidapere Kool, lõpetatud koolitus-
tegevus III kooliastmes ja 6. klassi liidetud 
Järvakandi Kooli tegevuskohaks. Aasta tagasi 

kirjutasin Valla Vaatlejas koolide ebavõrdsest 
rahastamisest, ka see probleem on tänaseks 
suures ulatuses lahendatud, natukene veel 
minna. Haridustaristu investeeringutena val-
mistatakse ette Valtu Kooli juurdeehitust ja 
Järvakandi Kooli spordiplatsi. 

Mitmed neist otsustest, mitte öelda isegi 
valdav enamus, on tulnud väga raskelt ja pa-
ratamatult ka lõhestanud kogukonda, teinud 
haiget. Olulisemaks näiteks on muudatused 
koolivõrgus (Eidapere Kool) ning huvihari-
duse ja huvitegevuse toetamises, kus valla 
heade koostööpartnerite toetus on vähenenud. 
Samas on need otsused olnud vältimatud ja 
vajalikud, tunnustan ja tänan ka neid asutuse 
juhte ja Volikogu liikmeid, kes on vastutuse 
võtnud ja otsuseid langetanud. Alati sooviks 
teha rohkem ja paremini, kuid võrreldes teiste 
omavalitsustega, on lühikeses ajaraamis teh-
tud palju. 

Kõrgelt hindan mõtlejaid, kes ei ole muu-
datustega kaasa tulnud, sest soovivad rohkem 
vastuseid, tugevamat analüüsi, sisulisemaid 
argumente. Arutelu panebki asju rohkem mõ-
testama ja see on edasiviiv. Samas peab ühel 
hetkel leppima, et kõikides küsimustes ei 
selgugi lõplikku ja mõnes küsimuses ei ole-
gi mõistlik tõde taga ajada. Sotsiaalteaduste 
kuldreegel on, et alati eksisteerib rohkem kui 
ainult üks tõde. Ei jõuta üksmeelele, kas jumal 
on olemas või mitte. Ent otsuseid on vaja vas-
tu võtta sellegipoolest. Valla Vaatlejas ilmub 
kommentaar haridusleppe kohta, mis kirjel-
dab ainult ühte osa keskvalitsuse kärpeplaa-
nidest. Üks on selge. Tulubaas väheneb. Vo-
linikud, kes toetasid koolivõrgu reformimist, 
tegid õige valiku, sest säilis 6-klassiline kool. 
Kui need samad volinikud oleks jäänud oo-
tama rohkem vastuseid, tugevamat analüüsi 
ja sisulisemaid argumente, poleks uuel aastal 
enam mitte ühtegi muud valikut kui sulgeda 
kogu kool ja veel vähemalt kaks-kolm väikest 

asutust vallas. Olulisi otsuseid on langetatud, 
kuid ekslik mulje on, et tehtud on küll, roh-
kem pole vaja. Ikka on, seda ilmestab kõrval-
lugu.  

Tagaplaanile on jäänud spordivaldkond ja 
kultuuritegevus. Tegemist on olnud piiratud 
ressursside tingimustes teadliku valikuga te-
geleda küsimustega, mis mõjutavad valla hal-
dusvõimekust ja jätkusuutlikust, seejärel alles 
edevusprojektidega ja asendustegevustega. 
Näiteks ei osale vallavalitsus esindusvõist-
konnaga enam iganädalastel maakondlikel ja 
riiklikel spordivõistlustel ega korralda vähe-
populaarseid üksiküritusi. Sellevõrra suuname 
vahendeid avalike mänguväljakute paranda-
misse, matkaradade korrastamisse, talvistesse 
suusaradadesse ja lasteaiarühmade õhksoo-
juspumpadesse. 

Hoolimata sellest, et Vallavalitsus on vald-
konnad jätnud tahaplaanile, on olukord muu-
tunud isegi paremaks – vallavalitsus ei tee asju 
ise, vaid suunab ja toetab kogukondi asjade 
ära tegemisel. Heaks näiteks on suurepäraselt 
korraldatud Kehtna jaanipäev, Kehtna jõu-
lulaat, populaarne jooksusari „Kehtna mõisa-
te jooksud“, talgupäevad mänguväljakute kor-
rastamiseks ja „Dialoog Kogukonnaga“, mille 
alapealkirjaks oli just nimelt „Kogukonna roll 
kohalikus omavalitsuses”. Asjad, mida enne 
tegi Vallavalitsus, on vaikselt ja märkamatult 
liikumas kogukonna kätte. Tehakse paremini 
kui ükski ametnik eal suudaks! Positiivne on, 
et inimesed tulevad kokku ja üheskoos teevad 
asjad ära, isegi kui selleks on vaja sajatada, et 
seda kõike võiks ju teha omavalitsus. Tegelik-
kuses omavalitsus ongi omade inimeste oma 
asja valitsemine. Hoidkem oma asja ja proovi-
gem mõista neid omasi inimesi, kes oma valla 
suhtes teevad raskeid otsuseid – neil kindlasti 
on argumendid, põhjused ja head, siirad ka-
vatsused. Tuleb ainult proovida kuulata. 

SAAME TUTTAVAKS

Kehtna Klubi uus juhataja 
Eda Luur
Olen sündinud Lõuna- 
Eesti orgude ja mäge-
de vahel. See on ku-
jundanud minu maail-
mavaadet ja on olnud 
suureks inspiratsiooni- 
allikaks. Kindlasti soo-
vin seda kõike jagada 
Teiega.

Armastan motot „len-
nukid ei tõuse pärituu-
les, vaid vastutuules“. 
See mõte peegeldab 
minu lähenemist elule 
ja tööle – olen alati val-
mis vastu astuma väl-
jakutsetele ja leidma neis võimalusi kasvada ja areneda.

Kindlasti keskendun sellele, kuidas kultuur võib 
ühendada inimesi. Olen olnud eestvedaja mitmetele al-
gatustele. Näiteks olen korraldanud töötubasid,  näitu-
seid ja  korraldanud üritusi, millest saadud kogemused 
saan nüüd edukalt rakendada. Usun kindlalt, et kultuuril 
on jõud inspireerida ja muuta. Ma olen enam kui kindel, 
et mind ootavad ees ägedad inimesed, kellega koos saab 
seda tööd lustiga teha.

Kohtume juba peagi järgmisel kultuurisündmusel!

Kehtna valla kaasav eelarve 
2024 ideekorje on lõppenud

Kehtna valla 2024. aasta kaasava eelarve kasuta-
miseks ideede esitamine lõppes 15. juunil. Selle 
aasta eelarve maht on 7 000 eurot. 

 
Kokku laekus seitse ideed. 
26.06 toimus ideede läbivaatus ning hääletusele 
suunati kuus ideed:

1. Uus mänguväljak Eidapere kortermajade taha
2. Järvakandi avaliku mänguväljaku (Staadioni 

tänaval) haljastamine ja atraktsioonide täien-
damine

3. Järvakandi Kooli spordiplatsi juurde kuuluv 
madalseikluspark

4. Suured KEAVA tähed raudtee juurde
5. Pingid Kaerepere alevikku ja skatepark’i
6. Paluküla suusalaenutus

1. juulil algab rahvahääletus volis.ee keskkonnas. 
Rahvahääletusel saavad osaleda kõik vähemalt 
16-aastased isikud, kelle elukoht on Eesti rahvas-
tikuregistri andmetel Kehtna vald.

Parim idee kuulutatakse välja hiljemalt 19. au-
gustil 2024. 

Anna oma hääl ja aita kujundada Kehtna valla 
tulevikku!

Haridusleppe võimalikest mõjudest Kehtna vallale
Õpetajate töö on oluline. Kujundatakse tu-
levaste põlvkondade teadmisi ja väärtushin-
nanguid, mõjutades seeläbi kogu ühiskonna 
arengut. Õpetajate töö on hindamatu väärtu-
sega. Kinnituseks on sellel aastal ministeeriu-
mi poolt läbi viidud rahuloluküsitlus Kehtna 
valla koolides, mille kohaselt 84% lapsevane-
matest usuvad, et „minu lapsele antav haridus 
võimaldab tal tulevikus hästi hakkama saa-
da”. Aitäh kõikidele haridustöötajatele! 

Haridusleppe sõlmimise kontekstis ei eita 
keegi, et õpetajate töö- ja palgakorralduse 
tingimusi on vaja parendada, kuid samas on 
oluline avada haridusleppe tausta ka kooli- 
pidaja vaatest. 

Alles kuu alguses kirjutasin Raplamaa Sõ-
numitele: „Haridusleppe eesmärki on keeru-
line mõista, sest koolipidaja roll tuleneb juba 
täna seadustest. Vallale on jätkuvalt selgusetu, 
millist lisaväärtust annab hariduslepe, mis on 
oma olemuselt sarnane 2015. aastal sõlmitud 
heade kavatsuste kokkuleppega, millele too-
na kirjutasid alla haridustöötajate liit, õpeta-
jate liit, haridus- ja teadusministeerium ning 
koolijuhtide ühendus. Mainimata ei saa jätta 
kiirustamist ja kohmakust. Haridusleppe juht-

rühm esitles õpetajate palgaastmete mudelit, 
mis tõstis koheselt paljude õpetajate ootusi. 
Kõigest paar päeva hiljem välja käidud astme-
test ja koefitsientidest loobuti, sest muudatuse 
tegemiseks on puudu vähemalt 180 miljonit 
eurot. Keskvalitsuse poolt kolm kuud välja 
töötatud plaan põrmustati omavalitsuste poolt 
kolme minutiga. Pika plaani arutelu kõrval on 
omavalitsuste vaatest riigil jätkuvalt lahenda-
mata probleemid isegi selle aasta kohta. Oma-
valitsusteni ei ole täies mahus jõudnud õpe-
tajate palgatõusuks vajalik raha, eestikeelsele 
õppele ülemineku rakendamiseks on viibinud 
õpetajate täiendavad palgavahendid, omava-
litsustele soovitakse panna poole eelarveaasta 
pealt täiendavaid kohustusi lasteaiaõpetajate 
palga tõusuks. Enne uute võimalike kokku-
lepete sõlmimist on vajalik saada selgus, kas 
2025. aasta riigieelarvesse leitakse kattealli-
kas püsikuludele, mida tõi endaga kaasa õpe-
tajate palgatõus sel aastal.”

Uus omavalitsuste rahastamise mudel on 
kujunenud arusaamatutel põhimõtetel, astub 
Regionaalministeeriumi eesmärkidega vastu- 
pidist sammu. Regionaalministri suund on 
jagada tulukamate omavalitsuste tulu vähem 

tulukamate tulubaasiga omavalitsustele, hari-
dusministri suund on jagada maapiirkondade 
õpilaste ja õpetajate arvelt raha jällegi suu-
rematele omavalitsustele. Kehtna vallal on 
raske toetada omavalitsuste rahastamise mu-
delit, kus meie naabervallad Märjamaa (+330 
411 €), Rapla (+163 926 €) ja Põhja-Pärnu-
maa (+258 455 €) saaks hulganisti vahendeid 
juurde, kuid Kehtna valla vahendid väheneks 
(-101 291 €). Ministeerium põhistab muu-
datust arusaamatult kujunenud „regionaalse 
koefitsiendi“ osakaaluga. Keskvalitsuse kär-
peplaan hõlmab muuhulgas alushariduse ja 
huvihariduse rahastamist, mis hetkese parima 
teadmisega viib Kehtna valla haridusvald-
konnast välja üle 300 000 €, uute täiendavate 
plaanidega ehk kuni 590 000 €. Positiivselt 
vaadates on Kehtna vald sellel aastal juba 
teinud otsuseid haridusvõrgu korrastamiseks 
ning muudatused valda palju ei mõjuta, kuid 
mitmedki arenguplaanid jäävad tõenäoliselt 
ootama paremaid aegu. Muudatused tegemata 
jätnud omavalitsustel on kindlasti ees keeru-
line aeg.  

Rynaldo Puusep
abivallavanem

Eda Luur.

Kehtna valla tuuleenergia arendus-
alade T1, T2 ja T4 detailplaneeringute 
lähteseisukohtade ja keskkonnamõju 

strateegilise hindamise programmi 
tutvustamine.

1. augustil kell 16 Ingliste HKK majas (T1, T2) ja 
kell 18 Kehtna vallamajas (T4).
Täpsem info tuulealade ja koosolekute kohta on lei-
tav Kehtna Vallavalitsuse kodulehelt kehtna.ee/tuu-
leenergia ja sotsiaalmeediast FB@kehtnavald
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KEHTNA VALLA KAUNITE KODUDE AVATUD AIAD 
on sündmus, mis toob kokku aiandushuvilised ja kauni kodu 
armastajad kogu Kehtna vallast. Sündmus toimub 4. augustil 
kell 10–16, pakkudes külastajatele võimalust nautida kauneid 
koduaedu ja saada inspiratsiooni oma kodu kaunistamiseks. 
Kõik osalevad kodud on viimase aasta jooksul pälvinud kon-
kursi „Kehtna valla kauni kodu“ tiitli või eripreemia. Mitmed 
aiad on saanud tunnustuse isegi presidendilt.

Osaledes sellel sündmusel, saate unikaalse võimaluse näha 
kõige kaunimaid koduaedu, mis on täis inspiratsiooni ja loo-
vust. See on ideaalne koht uute ideede ammutamiseks ja kogu-
konnaga suhtlemiseks. Mitmed kodud avavad ka kodukohviku 
ja kodude omanikud tutvustavad oma hobisid. Siin on mõned 
meie sündmuse säravad osalejad: selleaastane võitja Ehe kodu- 
resto Loobergi talu Kalbus, Vanamõisa talu Aed Lellaperes, 
Anne Tassituba Väljaotsa talu Põrsakul, Kaire Magus Maailm 
Opi talu Naldalamas.

Täpse nimekirja kõikidest avatud aedadest leiate Kehtna 
valla kodulehelt kehtna.ee või sotsiaalmeediast @kehtnavald.

Olete oodatud!

Fotokonkursi „Linnuaasta linnud“ tulemused
Meil on au teatada fotokonkursi „Linnuaasta lin-
nud“ võitjad. Žürii valis võidutööks Seily Sõgel- 
Raidi foto „Tihasepoja uudishimu“. Eripreemia päl-
vis Rebeka Vilu oma tööga „Pääsukesed“. Facebooki 
lemmikuks valiti Ele Õunapuu „Raba“.

Täname kõiki osalejaid, žüriiliikmeid, korraldajaid 
ja toetajaid, kes aitasid kaasa konkursi edukale läbi-
viimisele. Teie pühendumus tõi esile meie looduse ilu. 
Palju õnne võitjatele ja suur tänu kõigile osalejatele!

Jätkake pildistamist, sest peagi kuulutame välja uue 
loodusteemalise fotokonkursi „Tiivulised ja looduse 
harmoonia“, mille tähtaeg on septembri keskpaigas. 
Täpsem info meie kodulehel ja sotsiaalmeedias.

Nüüd on parim aeg jäädvustada suve viimased het-
ked ja meie kodukoha imepärased vaated. Ootame 
teie loomingulisi ja ainulaadseid fotosid, mis toovad 
esile meie kauni looduse ilu.

Meie linnuaasta „Tiivulised 2024“ jätkuks ilmub 
augustikuus Kehtna valla linnuaasta postmark.

Varri Väli
arendusjuht

Linnuaasta tervislike toitude retsept nr 4

Suvesupp kana- 
frikadellidega (neljale)
Vaja läheb:
Frikadellide jaoks:
• 300 g kanahakkliha
• 1 kanamuna
• 1 küüslauguküüs
• 2 sl hakitud värsket peterselli
• punet (värsket või kuivatatud)
• soola
• musta pipart
• 1 sl nisujahu (või täisterakaerajahu)
 
Supi jaoks:
• 1,5 l kanapuljongit (ostke poest või kasutage puljongi-

kuubikuid)
• 1 suvikõrvits
• 1 sellerivars
• porrulauku (kasutage ainult valget osa)
• 2–3 porgandit
• 1 sl oliiviõli
• soola                                                                                                                                                
• valget või must pipart
• maitserohelist (tilli, peterselli)

Valmistamine:
Frikadellide valmistamiseks sega kokku hakkliha, haki-
tud küüslauguküüs, muna, jahu ja maitseained. Koori ja 
viiluta porgandid, pese ja viiluta porru alumine heledam 
osa ja viiluta sellerivars. Kuumuta eelnevalt tükeldatud 
köögiviljad kergelt väheses õlis. Vala peale kanapuljong 
ja keeda umbes 10 minutit. Veereta (märgade käte vahel) 
hakklihasegu teelusikatäite kaupa frikadellideks ja tõsta 
need keskmisel kuumusel keeva supi sisse. Keeda umbes 
3–4 minutit, kuni frikadellid pinnale tõusevad. Lõika 
suvikõrvitsast pikad peenikesed ribad (võib ka jämeda 
riiviga riivida) ja lisa need supile ning lase veel korraks 
keema tõusta. Lisa maitseained.

Serveerimine: 
Lisa supile hakitud maitseroheline ja paku juurde rukki-
leiba võiga.

Retsepti on valinud Anne Kersna Kehtna KHK toitlustus-
valdkonna varasalvest.

Kehtna vald tiivustab tegudele!

Konkurss „Kehtna valla kaunis kodu 2024“
„Eesti kaunis kodu“ konkurss on pikaajaline traditsioon, 
mis väärtustab meie rahva pühendumust kodukaunista-
misele. Selle algatas 1936. aastal Konstantin Päts ja 1997. 
aastal taaselustas selle president Lennart Meri. Alates 1999. 
aastast korraldab Eesti Kodukaunistamise Ühendus MTÜ 
konkurssi, mis toob esile kaunimad kodud üle kogu riigi.

Kehtna Vallavalitsus kutsus üles inimesi märkama ja tunnustama meie valla 
kauneid kodusid kodulehe, sotsiaalmeedia ja Valla Vaatleja kaudu. Sel aastal 
oli tähtaeg 17. mai.

Komisjon, kuhu kuulusid Anne Ojasalu, Martin Lever, Katrin Velleste ja 
Seily Sõgel-Raid, hindas koduaedade terviklikkust, heakorda, haljastust ja 
looduslike elementide sobitamist ümbritsevaga. Kehtna vald paistab silma 
oma loodusliku ilu ja hoolikalt kujundatud kodudega, mis näitavad oskust 
kasutada ja täiendada olemasolevat.

Loobergi talu paistab silma oma kauni ja minimalistliku kujundusega. 
Aias on esindatud tehispuitallee, mis lisab aiaruumi modernse ja selge joone-
ga struktuuri. Tehispuit loob aiakujundusse visuaalse ja praktilise eristuvuse. 
Gaidi ja Tarmo Mölder on oma koduaias ise käsitsi valanud betoonist valged 
kõnniteeplaadid, mis annavad aiale ainulaadse ja isikliku puudutuse. Need 
plaadid mitte ainult ei täienda aia esteetikat, vaid pakuvad ka praktilist ja 
vastupidavat kõndimispinda. 

Maakivid tõstavad esile aia loomuliku ilu ja loodusliku tekstuuri, luues tu-
geva ja ajatu visuaalse elemendi. Nende oskuslik paigutus rõhutab maastiku 
eripära ja täiendab üldist kujundust. Maakive on kasutatud mitmekülgselt: 
maja vundamendis, hoonete seinades, peenardes ja ääristusena. Igal kasutus-
viisil aitavad need säilitada esteetilist järjepidevust, lisades aiale nii funktsio-
naalsust kui ka visuaalset sügavust.

Lisaks on hoonete välisilme tehtud Shou Sugi Ban stiilis, mis on tradit-
siooniline Jaapani puitviimistluse meetod. Selle protsessi käigus põletatakse 
puitu, et luua süsinikukiht, mis muudab puidu vastupidavamaks niiskuse, 
kahjurite ja tule suhtes. See meetod annab hoonetele unikaalse ja modernse 

välimuse, lisades tekstuuri ja sügavust.
Kõrrelised, mis on istutatud jõena looklevasse peenrasse, annavad aiale 

voolava ja dünaamilise ilme. See kujundus lisab liikumist ja pehmust, ühen-
dades erinevaid aiaruumid loomulikul viisil. 

Need põhielemendid loovad koos harmoonilise ja minimalistliku aia, kus 
peamisteks elementideks on kõrrelised, laugud ja maakivid. Üksikud punas-
te lehtedega põõsad lisavad värvi ja kontrasti, muutes aia pilkupüüdvaks ja 
inspireerivaks.

Mari ja Veiko Tammjärv on pühendunud aiapidajad, kes on Olumõisas 
loonud ainulaadse ja kauni aia, kus ajaloolised mõisavaremed kohtuvad 
kaasaegse aiakujunduse ja loovusega, säilitades tugeva kohavaimu. Nende 
aed on silmapaistev tänu oskuslikule pinnavormide kasutamisele, mitmeke-
sistele istutusaladele ning kutsuvatele vaadetele, mis suunavad külastajaid 
edasi liikuma. Paar on suutnud suurepäraselt säilitada endiste mõisaaegse-
te hoonete olemuse ja mõisatunnetuse läbi pargi suuruse ja varemete, luues 
varemete vahele otstarbekalt kasutatud tarbeaia, mis on muutunud uueks ja 
eriliseks aiaruumiks.

Olumõisa on tõeline inspiratsioon, kus ajalugu ja kaasaegne aiandus põi-
muvad harmooniliselt. Suured iidsed puud, erinevad vaated ja looduslik 
mõisaaed loovad unikaalse atmosfääri. Selle asemel, et lammutada vanu 
varemeid, on need oskuslikult integreeritud uue aiaruumi loomisse, muutes 
vana ja uue koosluse harmooniliseks ja silmapaistvaks. Olumõisa on seega 
suurepärane näide sellest, kuidas ajalugu saab elada tänapäevases kontekstis, 
pakkudes nii praktilist kui ka esteetilist väärtust.

Seily Sõgel-Raid
kommunikatsioonispetsialist

Loobergi talu Kalbu külas (omanikeks Gaidi ja Tarmo Mölder) saavutas tänavusel 
„Kehtna valla kaunis kodu 2024“ konkursil võidu. Fotod: Seily Sõgel-Raid

Olumõisa (Mari ja Veiko Tammjärve kodu) saavutas tänavusel „Kehtna valla kau-
nis kodu 2024“ konkursil eripreemia.

Konkursile esitatud majapidamised, mis märgitakse ära 
vallavanema tänukirjaga:
Kasetuka talu, Rõue küla (Anu ja Meelis Puhkan)
Keava tee 9, Keava alevik (Tiiu Koppel)
Kastani maja, Ingliste küla (Avo ja Leili Vahtmäe)
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VII kodukandipäev Keavas
Keavas toimus järjekorras VII kodukandi-
päev 22.–23.06 koos jaanipäevaga. Kava 
oli tihe ja seda sündmust planeeriti väga 
pikalt. Ei hakkagi välja tooma kõike, mis 
oli plaanis ja ära tehti, vaid tooksin lühi-
dalt välja need kõige põnevamad seigad 
kahest päevast, kus korduvalt oli kõigil ka-
nanahk ihul ja ei suudetud lihtsalt uskuda, 
kui vahva kogukond meil on. Avaldan siin-
kohal tänu kõikidele uskumatutele Kea-
va elanikele ja meie vahvatele sõpradele. 
Esiteks (ajalises järjestuses) olid need 
Kadi Uibo ja Arno Kalbus, kes ööpäev 
enne rongkäiku Keavale hümni koos vii-
si ja sõnadega kirjutasid. Laulsime seda 
rongkäigus ja tundsime end ülimatena.

Teiseks olid need MTÜ pingid, mida 
MTÜ Keava elanikele kolm tükki Keava 
parkmetsa kinkis. Teenigu nad Keava rah-
vast pikalt.

Kolmandaks oli Katrin Anto, kes oma 
volikogu tervituses oli kirjutanud Keavale 
pika luuletuse ja selle pärast lipu heiska-
mist meile ise ette kandis.

Neljandaks oli Erika Pukspuu, kes oli 
teinud poole aasta jooksul kooli vilistlas-
tega videointervjuud ja kandis kogu oma 
suure töö ette täissaalile vilistlaste kokku-
tulekul.

Viiendaks olid need Keava lapsed, kelle 
juhendaja Lea Karjane kokku võttis ning 
kes just selleks ürituseks kogunesid ja oma 
kolme kooli kõrvalt kokku harjutatud lugu 
kõigile külastajatele rõõmsalt esitasid.

Kuuendaks olid need kodukohvikud, 
mis olid puupüsti täis ja kus kuuldavasti 
olid järjekorrad kohati pikemad kui tund, 
aga inimesed ootasid huvi ja rõõmuga. 
Oli suurepäraseid maitseid, oli taas palju 
vabatahtlikku õhinat ja oli meeletult palju 
rõõmu ja koosloomet.

Ja neid hetki oli veel (nagu näiteks ka 
Seily ja tüdrukute ühiselt tehtud fotosein 
taaskasutatatud materjalidest) jne, aga kõi-
ke kahjuks ei saagi siinkohal rohkem välja 
tuua – meie ruum on lihtsalt piiratud.

Lõpetuseks tahan öelda, et meie kodu-
kandipäevad koos jaanitulega õnnestusid 

meie hinnangul 120% ja oleme juhatuse-
ga väga õnnelikud, et koos vabatahtlikega 
seda kõike teile pakkuda

saime. Aitäh juhatusele ja vabatahtlikele 
tehtud suure korraldustöö eest, aitäh spon-
soritele, kelleta see vabatahtlik õhin oleks 
jäänud vabatahtlikuks õhinaks, aitäh kõi-
gile külastajatele ning

kaasa elajatele ja kohtumiseni taas järg-
mistel sündmustel!

Keava, ikka heaga!
Hendrik Ross

Keava külavanem

Kehtna valla lastekaitsepäev Järva- 
kandis: päev täis tegevust ja rõõmu

1. juunil toimus Järvakandis Kehtna 
valla lastekaitsepäev, mis tõi kokku 
eri vanuses noori, pakkudes kogu 
päevaks rohkelt tegevusi. Suur tänu 
kuulub nii korraldajatele, sponso-
ritele kui ka osalejatele, kes panus-
tasid päeva meeleolukaks muutmi-
sesse.

Päeva jooksul toimusid mitmed 
huvitavad tegevused, mängud ja 
võistlused, mida toetasid mitmed 
sponsorid. Muusikalist meelela-
hutust pakkusid erinevad kohali-
kud esinejad ja DJ-d: Järvakandi 
Kooli koolibändid, DJ Johannes 
ja DJ Kimi, Merlyn Uusküla, DJ 
SIN-SIN ja DJ Kollah. Tantsuring 
Bum Di Clap ja Järvakandi koolide 
Playbacki kavad pakkusid hoogsaid 
tantsunumbreid. Samuti oli huvi-
listel võimalik jälgida Kaerepere 
Vibutähe otseülekannet Järvakandi 
kultuurihalli sisesaalis.

Selle päeva tegid võimalikuks 
mitmed Kehtna valla aktiivsed te-
gutsejad, sealhulgas tantsuklubi 
Mustang, Politsei, Lokuta Vaba-
tahtlik Tuletõrjeselts, Järvakandi 
Päästekomando, Punane Rist, Pärnu 
Rulakool, Martin Lapini jõuring, 
Kaitseliit, Allikasilma Elamustalu 
ning Autosõit OÜ pöörlev auto, kes 
kõik korraldasid erinevaid põnevaid 
tegevusi ja töötubasid templimängu 
raames. Kõhutäite eest hoolitsesid 
Cinema Cafe & Catering ning Mah-
lametsa.

Noortevolikogu liikmete jaoks 
oli ürituse ettevalmistus küll algselt 
väsitav, kuid ürituse alguseks oli 
põnevus suur ja isegi ilm ei suutnud 
kõigutada nende meeleolu. Esimene 
suur üritus korraldajatele tõi kaasa 
palju uusi kogemusi ja rõõmu, sest 
osalejad olid rahul ja tegevusi jätkus 
kõigile. Erinevate tegevusalade juu-
res valitses suur melu ja rahvast oli 
rohkesti.

Erilist tänu väärivad kõik spon-
sorid, kelle panus aitas sündmust 
rikastada: Saarionen Eesti OÜ, Pu-
reva OÜ, Magaziin, Saku Õlletehas 
AS, Järvakandi Klaasimuuseum, 
Laxnel OÜ, Lisandra Tomson, 
Rapla Tarbijate Ühistu, Cinema 
Cafe & Catering, SEIK ja Teadus-
keskus AHHAA. Samuti täname 
Samliku OÜ-d peaauhinna – kanuu-
matka – välja panemise eest.

Kehtna valla Noorsootöökeskuse 
ja Noortevolikogu tegus meeskond 
väärib suurt tunnustust kogu töö 
eest, mida nad ürituse korraldami-
seks tegid. Tänu nende panusele 
ja energiat täis noortele sujus päev 
rõõmuderohkelt ja lõppes osalejate 
rahulolevate nägudega. Aitäh kõiki-
dele, kes panustasid lastekaitsepäe-
va õnnestumisse!

Killu Sika
spordi- ja noorsootöö spetsialist 

Lisandra Tomson 
Kehtna valla Noortevolikogu esimees

Järvakandi alevisse ülekäigukohtasid ei 
tule, kuna Transpordiamet ei pea neid 
vajalikeks
Järvakandi alev on Kehtna valla kõi-
ge suurem piirkond ja tööstusalev, 
mida poolitab riigimaantee. Siit 
sõidavad igapäevaselt läbi kümned 
raskeveokid ja mootorsõidukid, kes 
liiguvad Pärnu või Tallinna suunas. 
Liikumisraskustega eakatel, lapse-
vankri või talvel kelguga vanematel 
ning lastel on tee ületamine keeruli-
ne. Järvakandi alevis kehtib kiiruse-
piirang 50 km/h, kuid kahjuks kõik 
mootorsõiduki juhid seda ei järgi: 
siin tuleb jalakäijal endal olla maan-
teed ületades väga ettevaatlik. 

Kehtna vald on korduvalt pöördu-
nud Transpordiameti poole, et leida 
olukorrale lahendus, kuid paraku 
on seni olnud vastus eitav. Välja on 
toodud põhjus, et liiklustihedus ei 
ole nii suur märgistamaks Järvakan-
di alevis kohad, kus saaks turvaliselt 
teed ületada. Lisaks loetakse kõiki 
kergliiklustee osasid, mis ristuvad 
praegu teedega, reguleerimata üle-
käigukohtadeks.

Millega peaks siis jalakäija arves-
tama? Esiteks ei tohi segamini ajada 
sõidutee reguleerimata ületuskohta 
reguleeritava ületuskohaga. Mõle-
mal juhul on need kohad, kus liiklus- 
keskkonnas saavad kokku kaks 

väga erinevat liiklejatüüpi: kiire ja 
suhteliselt kaitstud mootorsõiduk 
ning aeglane ja kaitsetu jalakäija. 
Lihtsalt reguleeritud kohas on ees- 
õigus jalakäial, aga reguleerimata 
ületuskohas ei ole mootorsõiduki-
juht kohustatud jalakäijale teed and-
ma. Tähelepanelikkus jalakäijate 
osas peaks küll olema iga autojuhi 
loomulik käitumisviis, aga pigem 
võiks iga jalakäia eeldada, et see-
kord on teel see üks ja kõige ebavii-
sakam juht. Nii väldime õnnetusi.

Tehniliselt võiks Kehtna vald re-
guleerimata ülekäigukohtadele pai-
galdada omal algatusel sildi „Liik-
lejad teel“, aga tõenäoliselt tekib 
ka siin vastuolu Transpordiametiga, 
sest mõlemal pool maanteed on pä-
ris pikalt kergteed olemas. Ei anta 
ka selle paigaldamiseks luba.

Kahjuks jääb Kehtna vald selle 
murega Transpordiametile alla.

Palume kõigilt mõistvat suhtu-
mist ja soovime ohutut liiklemist!

Villu Pihlakas
Kehtna valla taristu- ja  

geoinfospetsialist

Katrin Anto
Järvakandi elanik

Eerika Pukspuu (paremal) kooli vilistlaskokkutulekut läbiviimas. Foto: Aare Hindremäe

Arno Kalbus (vasakul) ja Kadi Uibo (paremal) selleks päevaks kirjutatud hümni hiljem taasesitamas. 
Neid saatis päevajuht Ragnar Toompuu (keskel). Foto: Aare Hindremäe

Kodukandipäev algas piduliku rongkäiguga läbi Keava aleviku. Foto: Tiina Kõrtsini
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Kehtna Kunstide Kooli kevad 2024
Meie koolil möödus taaskord üks edukas 
aastaring. Meie koolis õpib 138 õpilast, 
muusika huvialadel 88 ja kunstis (sh klaasi- 
kunstis) 56. 21 õpilast õpivad kahel või 
kolmel erialal. 

Koolis tegutseb lastekoor (29 lauljat, 
juhendajad Ea Hark ja Lea Karjane), noor-
tebänd (7 liiget, juhendajad Helmut Hark ja 
Ea Hark), mudilaste muusikaring (19 mu-
dilast, juhendaja Lea Karjane), poistekoor 
(10 poissi, juhendajad Liis Lillestik ja Lea 
Karjane), laulustuudio (13 lauljat, juhenda-
ja Ea Hark), keraamikaring täiskasvanutele 
(14 osalejat, juhendaja Saima Randjärv), 
ning digikunsti ring (7 osalejat, juhendaja 
Liisimari Randjärv). 

Sellel õppeaastal korraldasime kaks 
suurt konkurssi: maakondliku kujutava 
kunsti konkurss „Oma silmaga 2024“ tee-
mal „Rõõm elust endast“ ning Kehtna val-
la laste ja noorte lauluvõistluse. Osalesime 
Raplamaa laulukarussellil, vaskpuhkpil-
lide ülevabariigilistel ja kohalikel klaveri 
ja puhkpilli konkurssidel, esinesime roh-
ketel kontsertidel nii meie koolis kui ka 
väljaspool kooli, meie lastekoor Kraaks 
ja poistekoor osalesid Raplamaa laulu- ja 
tantsupeol jpm. Meie kooli õpetajad on 
professionaalsed, pühendunud ja imelised 
inimesed!

Sellel aastal lõpetas meie kahes majas 
kokku 15 noort. 

Muusikaosakonnas on sel aastal 6 
lõpetajat: 
Mauri Villig lõpetas kiituskirjaga eufoo-
niumi põhiõppe, Kaur Reino lõpetas kii-
tuskirjaga eufooniumi põhiõppe ja Egert 
Toome lõpetas kiituskirjaga trompeti põ-
hiõppe. Kõik kolm on puhkpilli õppinud 7 
aastat õpetajate Raimo Tappo ja Enri Rem-
melga juhendamisel. 

Kertu Orav lõpetas kiituskirjaga klave-
ri vabaõppe. On õppinud 7 aastat õpetaja 
Hele Saarse juhendamisel.

Madli Grace Uwase Kõrtsini lõpetas 
kiitusega kitarri vabaõppe ja Merit Mia 
Seemer tänukirjaga kitarri vabaõppe. Ne-
mad on õppinud 7 aastat kitarri õpetaja 
Helmut Harki juhendamisel.

Kunsti osakonnas on Kehtnas 
lõpetajaid 6 ja Järvakandi filiaalis 3:
Liisbet Lõiv ja Ketter Silt lõpetasid kii-
tuskirjadega kunsti põhiõppe (õppeaeg 4 
aastat) õpetaja Saima Randjärve juhenda-
misel. 

Helena Pajo lõpetas tänukirja ja  
Caroli Sõber kiituskirjaga kunsti vaba- 
õppe (õppeaeg 4 aastat) õpetaja Saima  
Randjärve juhendamisel. 

Liisbet Pundi lõpetas kiituskirja ja 
Sandra Tomingas tänukirjaga kunsti  
vabaõppe (õppeaeg 4 aastat) õpetajate Sai-
ma ja Liisimari juhendamisel.

Erik Veinberg lõpetas kiituskirjaga ja 
Martin Sepp lõpetas kunsti vabaõppe 
(õppeaeg 4 aastat) õpetaja Keiu Kuresaare 
juhendamisel.

Margaret Võrk lõpetas kiituskirjaga 
klaasikunsti põhiõppe (õppeaeg 5 aastat 
koos lisa-aastaga) õpetaja Piret Uibotalu 
juhendamisel.

Traditsiooniliselt tutvustame oma lõpe-
tajaid väikese küsitlusega.

Küsitleb Mart Villig muusika eriala 
lõpetajatelt:
1. Miks alustasid enda muusikakooli eri-
ala õppimist?

Egert Toome: Alustasin muusikakoolis 
pilliõppimist, kuna ema soovitas. 

Kaur Reino: Alustasin enda erialaga, 
sest mulle meeldisid puhkpillid.

Mauri Villig: Ma alustasin oma muusi-
kakooli eriala õppimist, sest mulle väikse-
na juba väga meeldis puhkpilli mängida ja 
ma sain sellega oma vaba aega sisustada.

Kertu Orav: Olen juba väiksest peale 
tahtnud klaverit õppida (kaheaastaselt).

2. Mis on olnud kõige meeldejäävaim 
mälestus õpingute ajast?

Egert Toome: Meeldejäävamad on ol-
nud erinevatel konkurssidel osalemised. 
Eriti hästi on meeles, et kõige esimene 
konkurss läks mul täiesti metsa.

Kaur Reino: Paldiski konkursil käimi-
ne.

Mauri Villig: Kõige meeldejäävaim osa 
õpingute ajast oli see, kui mingi lugu oli 
väga hästi selgeks õpitud ja see tuli peast 
väga hästi välja, siis sai alati enda kui ka 
õpetaja näole naeratuse.

Kertu Orav: Klaverklassis joonista-
mine ja klaveri mängimine. Mõnikord sai 
klassis ka magada .

3. Kas soovitaksid enda eriala kellelegi 
teisele, kes sooviks õppima tulla Kehtna 
Kunstide Kooli?

Egert Toome: Kindlasti soovitan tulla 
õppima Kehtna Kunstide Kooli, sest koo-
lis on väga lahedad ja toetavad õpetajad. 
Puhkpill on LAHE!

Kaur Reino: Soovitan puhkpilli kõigile, 
kel vähegi huvi on.

Mauri Villig: Mina soovitaksin kind-
lasti seda eriala kellelegi, sest sa saad väga 
palju kogemusi, väga hea muusikalise os-
kuse, oskad mängida erinevaid lugusid ja 
isegi ansamblit. Ja see tuleb sulle lõpuks 
kasuks, sest kui sa saad väga heaks, siis 
sul on võimalik tulevikus muusikaga väga 
kaugele jõuda.

Kertu Orav: Jah, kindlasti soovitaks!

Küsitleb kunsti eriala lõpetajatelt 
Kirke Elvelt:
1. Kui võrdleksid oma oskusi kunsti- 
kooli esimesel ja viimasel päeval, siis 
milles oled arenenud kõige rohkem?
Sandra Tomingas: Olen arenenud enda 
meelest kõiges, sest vabaõppes on võima-
lus olnud katsetada erinevaid kunstivahen-
deid ja -stiile. 

Ketter Silt: Arvan, et olen arenenud kõi-
ge rohkem selles, et julgen nüüd rohkem 
katsetada ning uusi asju proovida. Olgu see 
siis kunstis või üleüldse. Näiteks mäletan, 
kuidas alguses pidid kõik värvid toon too-
nis olema, aga nüüd mul pole midagi selle 
vastu, kui kasutan palju erinevaid värve.

Liisbet Lõiv: Inimeste joonistamises ja 
piltide värvimises (pliiatsitega).

Helena Pajo: Enda arust olen kõige roh-
kem arenenud maalimises, esimestel aasta-
tel ei saanud ma sellega hakkama, aga nüüd 
viimasel aastal sain ilusti hakkama.

Caroly Sõber: Kunstikooli alguses olin 
päris algaja, aga nüüd olen kõige rohkem 
arenenud saviga meisterdamises ja oskan 

paremini oma mõtteid kunstiteostes väl-
jendada. Kui mul on kindel idee, siis teen 
tööd väga põhjalikult ja annan endast alati 
parima.

Liisbet Pundi: Kunstikoolis olen saa-
nud juurde palju uusi teadmisi. Vaadates 
esimest päeva koolis, ei osanud ma üldse 
nii hästi hariliku pliiatsiga varje teha ega 
teadnud väga kompositsioonist midagi. 
Maalimisega sama lugu, ma ei mõistnud 
värvide kooskõlast midagi. Nüüdseks 
mõistan neid paremini, aga arenemisruumi 
on alati. 

2. Milline on sinu kõige humoorikam 
juhtum või kunstiteos?
Sandra Tomingas: Minu kõige humoori-
kam teos on konnake seene peal (keraami-
ka).

Ketter Silt: Ilmselt oli selliseid humoo-
rikaid juhtumeid rohkem, kui olin väiksem 
ning üldse rohkem lollitasin. Ma täpselt ei 
mäleta, mis juhtus, aga tean, et vahel kis-
kus meil nii naljakaks, et õpetaja Saima 
pidi tulema meile meelde tuletama, kuidas 
vaikselt olla.

Liisbet Lõiv: Ei tule meelde.
Helena Pajo: Minu jaoks on õige hu-

moorikam juhtum see, kui me läksime 
Kehtna tiigi juurde joonistama ja üks pardi- 
poeg tuli meie juurde. Me panime talle 
nime.

Caroly Sõber: Mul ei olegi otseselt 
mingit humoorikat juhtumit, kuid meie 
kunstitunnid möödusid alati väga lõbusalt 
ning ma sain alati tulla tundi ning lahkuda 
tunnist rõõmsameelselt.

Liisbet Pundi: Üks minu humoori-
kaimatest teostest on näiteks pilt nimega 
„Kala“. Sellel on kujutatud kalu kujundite 
keskel ujumas.

3. Milline on sinu kõige elavam või ere-
dam mälestus kunstikoolist?
Sandra Tomingas: Ei oska ühtegi mäles-
tust eraldi välja tulla. Kehtna Kunstikoolis 
oli lihtsalt lõbus käia, sõpradega koos aega 
veeta ja teha asja, mida mulle meeldib väga 
teha. 

Ketter Silt: Arvan, et üks eredamaid 
mälestusi on, kuidas mina ja mu sõber sa-
vist keraamikat tegime ning kuidas ta seal 
Jaapani urbani legende rääkis. Mäletan, et 
kartsin neid väga palju, aga ikka tahtsin 
kuulata, kui ta uue looga tuli. Rääkisin neid 
veel teistele edasi ka.

Liisbet Lõiv: Kui tulin kunstikooli ja 
kui lõpetasin on mulle ainult eredalt meel-
de jäänud.

Helena Pajo: Kõige elevamat mälestust 
on raske valida, sest neid oli väga palju.

Caroly Sõber: Minu üks eredamaid 
mälestusi oli ühe mu kunstiteose protsess. 
Kui ma oma tööga alustasin, jäi see peagi 
pooleli ning kappi seisma. Nüüd hiljuti oli 
kunstikonkurss, kus mõtlesin osaleda ning 
hakkasin oma pooleli jäänud tööd lõpeta-
ma, et see sellele konkursile saata. Nägin 
sellega meeletult vaeva ning kasutasin 
erinevaid meetodeid selle pildi valmista-
miseks. Töö sai konkursil kolmanda koha, 
mis oli väga üllatav ning olin selle üle väga 
õnnelik.

Liisbet Pundi: Parimaid mälestusi 
kunstikoolis on mul mitmeid, ma ei oskaks 
nende seast valida. Kõik sõpradega vee-
detud aeg, näituste vaatamine väljaspool 
kooli jne. Neid mälestusi väärtustan ma elu 
lõpuni.  

Küsitleb Teele Jõesaar Järvakandi 
filiaali klaasikunsti ja kunsti 
lõpetajatelt:
1. Mis oli sinu peamine inspiratsioon 
oma lõputöö loomisel?

Margaret Võrk: Minu üks peamiseid 
inspiratsiooni allikaid on Pinterest ja Tik-
Tok, sealt kogun pilte ja mõtteid ning pa-
nen need kõik klaasile kirja. 

Martin Sepp: Minu peamine inspirat-
sioon lõputöö loomisel olid emotsioonid. 
Maalides ei olnud mulle tähtis see, mis sin-
na kujuneb, vaid see, milliseid emotsioone 
see edasi annab. Ma ei ole mitte üldsegi 
tänapäevase „absurdse“ kunsti fänn, kuid 
see ,kui lihtne on emotsioone läbi absurdse 
kunsti kujutada, on põhjus, et mulle meel-
dib seda luua. Eelistan ja austan ikkagi 
palju rohkem traditsioonilisemat kunstiteo-
seid. Aga abstraktne kunst annab võimalu-
se kujutada oma tundeid vabalt, nii et teised 
näevad seda lihtsa kunstiteosena, mina aga 
mõistan seda, sest ma olen selle oma käega 
ja mõttega teinud.

2. Millised on kõige siiramad mälestused 
kunstikoolist?
Margaret Võrk: Ma arvan, et selle lõpu-
töö tegemine jääb mulle kõige enam meel-
de ning mulle meeldisid ka meie välja- 
sõidud muuseumidesse.

Martin Sepp: Minu parimad mälestu-

sed kunstikoolist on kindlasti sellest ajast, 
kui ma peale aasta pikkust vahet otsustasin 
kunstikooli naasta. Minuga olid sõber Erik 
ja klassivend Kristofer. Meil oli kolmekesi 
nii lõbus ning saime alati hästi läbi. Minu 
lemmikprojekt kunstikoolis läbi aegade on 
kahtlemata animatsioon plastiliinist 2020. 
aasta lõpus. Väga meeldiv oli ka Teele, kel-
lega oli tore suhelda. Alati on olnud minul 
kunstikoolis olnud tore ja ma olen väga 
tänulik, et ma ikka otsustasin sinna tagasi 
sisse astuda. Ma ütlen, et kui minu head 
sõbrad Erik ja Kristofer ei oleks kunstikoo-
lis käinud, ei oleks ma tõenäoliselt tagasi 
tulnud. Aga nagu nii, nagu nemad mõle-
mad tulid algselt kunstikooli mingil määral 
läbi minu, siis olid nemad need, kes mind 
kunstikooli juurde tagasi tõid.

3. Kas soovitaksid seda kooli ka teistele?
Margaret Võrk: Jah soovitaksin, sest siin 
koolis on toredad õpetajad, kes innustavad 
igat ideed, mida sa neile pakud.

Martin Sepp: Ikka, ikka soovitaksin 
seda kooli teistele, kuid veel enam soovi-
taksin leida endale sõbra, kellega koos tul-
la, sest õpetajad on väga lahked ja kunsti 
teha on lõbus ning minu jaoks olid kunsti- 
kooli asjus nurgakiviks sõbrad. Koos nen-
dega saab seal üksteist toetada ja koos 
kunstiteoseid luua, mis oligi minu lemmik-
tegevus läbi nende aastate.

Aitäh küsijatele ja vastajatele. Lõpetaja-
tele edukat loometee jätku!

Kaunist suve kogu Kehtna Kunstide 
Kooli pere poolt!

Maiu Kell-Kangur
Kehtna Kunstide Kooli direktor

Kehtna Kunstide Kooli lõpetajad koos lõpetajatega. Pildil vasakult: Merit Mia Seemer, Sandra Tomingas, Liisbet Pundi, õp Hele Saarse, Kertu 
Orav, õp Ea Hark, Madli Grace Uwase Kõrtsini, õp Helmut Hark, Mauri Villig, Kaur Reino, õp Enri Remmelgas, Egert Toome, õp Raimo Tappo, Hel-
ena Pajo, direktor Maiu Kell-Kangur, Caroly Sõber, õp Saima Randjärv, Liisbet Lõiv, õp. Liisimari Randjärv ja Ketter Silt. Foto: Liis Lillestik

Kehtna Kunstide Kooli Järvakandi filiaali lõ-
petajad koos õpetajatega. Pildil vasakult: õp 
Piret Uibotalu, Margaret Võrk, Martin Sepp, 
Erik Veinberg ja õp Keiu Kuresaar. Foto: erakogu
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Armsad põhikooli  
lõpetajad!
Pole olemas loomulikumat püüdu kui püüd teadmiste poole. 
Michel de Montaigne 

Põhikooli lõpetamine on eriline päev, mis tähistab ühe olulise eta-
pi lõppu ja uue algust teie elus. Põhikooli lõpetamine on oluline 
saavutus, mis peegeldab teie pühendumust, töökust ja õpihimu. 
See on nõudnud teilt palju sihikindlust ja visadust, mis on toonud 
teid siia. Ja see on alles algus teie põneval  teekonnal. Olge julged 
oma unistusi järgima, ärge kartke eksida ja õppida oma vigadest, 
sest just need kogemused aitavad teil kasvada ja areneda. Mäleta-
ge alati, et iga lõpp on uue algus, ja igal algusel on omane viia teid 
kohtadesse, mida te ei oleks osanud ettegi kujutada. Eestis, olles 
väike riik, on õppimine ja haritud inimesed meie ühiskonna jaoks 
ülimalt tähtsad. Võib öelda, et see on meie rikkus.

Teie õpetajad, pered ja sõbrad on teiega koos tähistamas seda 
tähtsat päeva ning ootavad kindlasti põnevusega, mida tulevik tei-
le toob. Uskuge endasse ja enda võimesse saavutada suuri asju. 
Samuti soovime tänada teie õpetajaid ja koolipersonali, kelle ju-
hendamine ja pühendumus on olnud hindamatu väärtusega. 

Palju õnne põhikooli lõpetamise puhul ja edu kõigis teie tule-
vastes valikutes ning ettevõtmistes! 

Maret Salumäe
haridus- ja kultuuritöö spetsialist ja andmekaitsespetsialist

Kehtna valla  
parimad lõpetajad
Järvakandi Põhikool 
1. Martin Sepp    nelja-viieline
2. Stiven Tamm    nelja-viieline
3. Meribel Piits   nelja-viieline
4. Tauno Melts   nelja-viieline
5. Lisanna Ustav   nelja-viieline
 
Valtu Põhikool 
1. Madli Grace Uwase Kõrtsini  nelja-viieline
2. Nora Haas    nelja-viieline
3. Hendrik Kuus   nelja-viieline
4. Mikk Mihkelson   nelja-viieline
5. Kaspar Oks   nelja-viieline
 
Kehtna Põhikool 
1. Liisbet Pundi   nelja-viieline
2. Egert Toome   nelja-viieline
3. Mauri Villig   nelja-viieline
 
Eidapere Kool 
1. Marii Laur   viieline

Kehtna Kunstide Kool 
1. Madli Grace Uwase Kõrtsini viieline
2. Egert Toome   viieline
3. Margaret Võrk   viieline
4. Erik Veinberg   viieline
5. Ketter Silt   viieline
6. Liisbet Lõiv   viieline
7. Liisbet Pundi   viieline

Kohila Gümnaasium 
Helina Vaikla    hõbemedal

Järvakandi Kooli lõpetajad. Vasakult: klassijuhataja Jaanus Randla, Karola Valdas, Eili Laneman, Lisanna Ustav, Tauno Melts, Martin Sepp, Karolin Valdas, 
Meribel Piits, Margaret Võrk, Lisette Marie Gold, Veronika Homechko, Stiven Tamm, Gerda-Lisette Kuriks. Foto: Aare Hindremäe

Eidapere Kooli lõpetajad. Vasakult: Andreas Idvand, klassijuhataja Triinu Kallastu, Lizette Vilbas, Enri Vendelin, Öösike Aidla, Marii Laur, Markus Kaunissaar, 
Stevon Otsa. Foto: Marjanne Tomingas

Valtu põhikooli lõpetada. Esireas vasakult: Armin Pihlakas, Karl-Martin Vassil, Kairid Eleen Sinikas, Nora Haas, Madli Grace Uwase Kõrtsini, õp Erika Kundla, 
Brian Jansen, Mikk Mihkelson ja Mart Mihkel Makko. Teises reas vasakult: Kaspar Oks, Lars Jasper Mürk, Martin Arro, Venno Järvela, Hendrik Kuus ja Jonas- 
Marten Pallase. Foto: Joonas Kreuz

Kehtna Põhikooli lõpetajad. Esireas vasakult: Steven Hažiu, Kaur Reino, Rasmus Toomla, Markus Sammel, Renato Päär, Lisanne Tammaru, Emily Ladoga,  
Liisbet Pundi, Sandra Tomingas, Egert Toome, Kevin Kriipsalu ja klassijuhataja Kersti Mäevälja. Tagareas vasakult: Valter Kriibi, Andre Meronen, Aimar  
Möldri, Randar Ehasalu, Marten Suurmägi, Lauri Laam, Mauri Villig, Albert Vilibert ja Kevin Kozlov. Foto: Camilla Kännol



8 Valla Vaatleja

Ma ei unusta Sind!
14. juunil lehvisid 
raudteejaamade per-
roonidel üle Eesti mus-
tad ja valged lindid, et 
mälestada enam kui 10 
000 inimest – neist üle 
7000 naised, lapsed ja 
vanurid –, kelle 1941. 
aasta 14. juunil Nõuko-
gude Liidu okupatsioo-
nivõimud küüditasid. 
Küüditamise eesmärk 
oli likvideerida moraal-
ne, füüsiline ja õiguslik 
vastupanu okupantide 
režiimile.

Austamaks neid, kes 
kannatasid ja kaotasid 
oma elu, ja ka neid, kes 
jäid ellu, kandes endas 
nende sündmuste sü-
gavaid haavu kogu elu, 
koguneti 13. juuni õhtul Keava ja Lelle raudteejaamades mälestus-
hetkele „Ma ei unusta Sind!“. Naiskodukaitse Rapla ringkond sidus 
mälestuslindid, süüdati küünlad ning meenutati neid, kelle elu need 
kohutavad sündmused otseselt mõjutasid.

Kaidi Kauffeldt
NKK Rapla ringkond

Keava raudteejaamas seisab valves Keava rüh-
ma Raplamaa Noored Kotkad ja Kodutütred 
kodutütar Johanna Rebecca Raid. 
Foto: Kaidi Kauffeldt

13. juunil toimus Rapla maakonna ettevõtlusauhinna „Aasta äritegu 
2023“ väljakuulutamine ehitustarvete kaupluse ESPAK ruumides. 
Kategoorias „Uustulnuk“ nomineeriti  Senior Plusi tiim. Tänukirja 
oli vastu võtmas Mait Mäe (fotol vasakul). „Uustulnuka“ tiitli pälvis 
pälvis Ehe Koduresto OÜ / Loobergi Talu.  Tunnustuse võtsid vastu 
Tarmo ja Gaidi Mölder. 

PILTUUDIS
Kehtna vallavolikogu esimees Katrin Anto ja vallavanem Tanel Viks 
Märjamaal maakaitsepäeval pärast võidutule jagamist valdade esin-
dajatele.

PILTUUDIS

Septembrist algab Kehtna Saalihokiklubil uus hooaeg
2023/2024 hooaeg oli klubil väga huvitav ja 
tore ning ootame põnevusega taas alustamist. 

Võtame eelnevalt kokku noorte saavutused 
2023/2024 hooajal:

Eesti meistrivõistluste pronks U10P, U16P; 
hõbe U12T, U16T; kuld U18P. Eesti karika-
võistluste III koht U14P, hõbe U14T, kuld U10. 
Maakonna meistrivõistluste hõbe, maakonna-
liiga pronks. U19 noortekoondise kandidaati-
deks võeti Jaan Kukk, Mart Villig, Karl-Martin 

Raidsalu. U16P, U18P osalesid võistlustel Spar-
taga ühisvõistkonnaga, U16T Kehtna/Rapla 
ja maakonnaliigas Kaitseliidu Rapla malev /  
Kehtna SK ühisvõistkonnaga ning kõik koos-
tööd jätkuvad.

Mais ja juunis osalesime kokku kolmel nä-
dalavahetusel rahvusvahelisel võistlusel Tallink 
Floorball, kus saime mõõtu võtta väga tugevate 
vastastega Soomest ja Lätist ning suvel oli mit-
meid ägedaid tänavahoki võistluseid. Selle hea 

kogemuse võtame kaasa uude hooaega.
Ootame trenni nii juba tuttavaid kui ka uusi 

saalihokisõpru, kellega koos võtta vastu uusi 
väljakutseid. Samuti on meil pakkuda häid rek-
laamivariante võistkondade nimisponsoritele. 
Kirjuta meile trenni või sponsoreerimise huvi 
korral sõnumitesse meie Facebooki lehel face-
book.com/KehtnaSaalihokiklubi.

Annika Tammus 
Kehtna SK treener

Foto: Aare Hindremäe

Foto: erakogu
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Kehtna mõisate jooksud

26. mail toimus Kehtna mõisate 
jooksud 2024 kolmas osavõistlus 
ehk Keava mõisa jooks.

Võistluspäev sai alguse Mamma 
lastejooksu stardiga. Lapsi oli tul-
nud kohale rekordpalju – 72!!! Kui 
kõik eelregistreerunud oleks olnud 
stardis, siis lausa 80 last.

Kiireimat jooksuaega näitas 
poistest Hugo Jüri Kivimäe, teine 
Kris-Marten Rosimannus (Rapla-
maa JK) ja kolmas Gregor-Markus 
Nõlvak.

Tüdrukute kolm kiiremat olid 
Jette Louise Sell (UP Sport), Desi-
ree Kraus ja Gerilyn Klemmer.

 2,8 km Viimsi lihatööstuse 
jooksule sai stardi 33 noort ja 
noorusliku osalejat. Noormees-
te kiireim Hugo Särev (SK Team 
Kehtna / Rapla Jooksuklubi), teine 
Mihkel Malv (Rapla Jooksuklubi) 
ja kolmas Dirk-Erik Tori

Neidude esikolmik: Merlin Toirk 
(Rapla Jooksuklubi / Kohila Püsi-
vus JK), Merily Sell (UP Sport) 
ning kolmas Lumi-Lee Sell (UP 
Sport).

 Põhijooksus, kus tuli läbida 
kaks 2,8 km ringi, näitas parimat 
minekut Remi Edur (Treeningpart-
ner) ajaga 21.00,1. Teisena ületas 
lõpujoone Kehtna mõisa jooksu 

võitja Madis Annus ajaga 22.55,9 
ja kolmandana Riho Jürisoo (SK 
Team Kehtna) ajaga 23.03,8.

Parim naine lõpetas üldarves-
tuses neljandana! Väledat jooksu 
näitas Kristiina Verevmägi, saades 
ajaks 23.15,3. Teiseks tuli Chrisse 
Soonik (Treeningpartner) ajaga 
24.34,0 ja kolmandaks Ritve Rei-
numägi (SK Team Kehtna / Rapla 
Jooksuklubi) ajaga 24.50,6.

Kokku osales põhijooksul 39 
jooksusõpra.

9. juunil sai peetud Kehtna mõi-
sate jooksude neljas osavõistlus 
ehk Ingliste mõisa jooks.

Ilm oli kiireks jooksuks loodud, 
seda oli tulnud nautima hulgaliselt 
liikumis- ja jooksusõpru.

Nagu tavaks saanud, alusta-
sid Mamma lastejooksu osalejad. 
Sel korral oli stardis 57 poissi ja 
tüdrukut.

Kiireim poiss oli Robin Kenneth 
Ruus, läbides 500 m ajaga 2.24,3. 
Nobedaim tüdruk oli Desiree 
Kraus ajaga 2.48,1. 

Kõik lapsed said osalejamedali 
ja pannkoogikoti Mammalt.

Põhi- ja noortejooksule sai läh-
te 61 osalejat.

Kiirel 2,2 km ringil, mida tuli 
läbida põhijooksul kahel korral, oli 
teistel püüdmatu Rapla Jooksuklu-
bi esindaja Kalev Hõlpus. Kalev 
on ka Raplamaa 2023. aasta parim 
meesportlane. 4,4 km läbimiseks 
kulus võitjal 14.39,5.

Teisena ületas lõpujoone Raido 
Raspel (Treeningpartner / Sport-
land) ajaga 15.49,7 ja kolmas sarja 

üldliider Riho Jürisoo (SK Team 
Kehtna) ajaga 16.16,1.

Parim naine oli teist võistlust 
järjest Kristiina Verevmägi ajaga 
16.22,3, olles selle tulemusega üld- 
arvestuse neljas!

Naistest saavutas teise koha aja-
ga 17.48,8 Inna Põldsaar Sakala 
Suusaklubist. Kolmandaks tuli Rit-
ve Reinumäe (SK Team Kehtna / 
Rapla Jooksuklubi) ajaga 18.43,5.

Viimsis Lihatööstuse noorte-
jooksu 2,2 km läbimiseks kulus 
võitjal Mihkel Malvil (Rapla Jook-
suklubi) seekord 7.52,7.

Teiseks tuli Randel Kuus (Rapla 
Jooksuklubi) ajaga 9.21,4 ja kol-
mandaks Oskar Malv (Kohila SK) 
ajaga 9.33,5.

Kiireim neiu Mia Saarniit lä-
bis raja ajaga 9.47,6 ja see andis  
üldarvestuses 4. koha. Teine oli  
Tuuli Pang ajaga 10.36,4 ja kolmas  
Rosella Mona Radiko ajaga 
11.06,8.

Eidapere mõisa jooks toimus 23. 
juunil. See oli Kehtna mõisate 
jooksusarja 5. osavõistlus. 

Vaatamata võidupühale oli kogu-
nenud Eidapere mõisa ette rohkelt 
jooksuhuvilisi.

Põhijooksu võit kuulus seekord 

Türi Tervisejooksude esindajale 
Vadim Gritšenkole ajaga 17.08,6.

Teisena ületas lõpujoone Luik 
Triplets Teami esindaja Karl- 
Gustav Nagel ja kolmandana Ain 
Kilk, kes esindab Eesti World- 
loppeti Klubi.

Naiste esikoha jättis Raplamaale 
Ritve Reinumäe (SK Team Kehtna 
/ Rapla Jooksuklubi) ajaga 21.00,2.

Ingrid Heleen Uustalu Sparta 
Spordiklubist oli teine ja Geily  
Niinemets Kuldse Tervise Jooksu- 
grupist kolmas.

Viimsi Lihatööstuse noorte-
jooksu noormeeste esikoht kuulus 
Mihkel Malvile (Rapla Jooksu- 

klubi) ajaga 09.03,7. Teine oli 
Dirk-Edrik Tori (Kohila Gümnaa-
sium) ja kolmas Randel Kuus.

Neidude jooksu võitis Merlin 
Toirk (Rapla Jooksuklubi) ajaga 
10.17,8. Teine oli Mia Malv (Kohi-
la Võrkpalliklubi) ja kolmas Elisa-
beth Malv (Kohila Võrkpalliklubi).

Kokku osales noortejooksul 22 
osalejat.

Mamma lastejooksul oli osale-
jaid seekord pisut vähem kui vara-
sematel osavõistlustel, aga sellest 
hoolimata oli lapsi stardis 49.

Kiireim poiss oli Romet Paavel, 
teine oli Gregor Gritšenko (KJK 
Jãrvala) ja kolmas Kaspar Riim.

Tüdrukute kiireimad olid Desi- 
ree Kraus, Teili Gritšenko (KJK 
Järvala) ja Katrin Timasjova.

Kehtna mõisate jooksusarja vii-
mane osavõistlus on lehe ilmumi-
seks ka peetud ja tulemustest saate 
lugeda järgmisest Valla Vaatlejast.

Team Kehtnal on ka uudiseid 
seoses mõisate jooksude tuleviku-
ga. Jooksusari laieneb alates au-
gustis ka Rapla valda, kus peetakse 
lisaks 5 osavõistlust. Rohkem infot 
teamkehtna.ee

Järgmisel hooajal kannab 
jooksusari nime Raplamaa mõi-
sate jooksusari.

Taivo Tüvist
SK Team Kehtna MTÜ

Järvakandi vibustaadionil toimusid Eesti  
karikavõistlused vibulaskmises
18.–19. mail toimusid Raplamaal Kehtna vallas Järvakandi 
vibustaadionil Eesti karikavõistlused vibulaskmises. Et esi-
mesel päeval võistles kokku 184 noort ning teisel päeval täis-
kasvanute klassis 95 laskurit, siis oli tegemist seni ühe suuri-
ma platsilaskmise võistlustega Eestis. Järvakandi vibuklubist 
Ilves osales kokku 19 sportlast: esimesel päeval 13 noort ja 
teisel päeval 10 laskurit (osa noorlaskureid võistles kahel 
päeval: esimesel päeval noorte klassides ning teisel päeval 
täiskasvanute arvestuses). 

Sportvibu U13 tüdrukute klassis võistlesid Kaisa Kraav ja 
Eliise Marie Kalda, kellest esimene tuli selles klassis ka võit-
jaks. U13 poiste klassis said kolmikvõidu Järvakandi vibu- 
klubi Ilves laskurid. 1. koha saavutas Mattias Kraav, 2. koha-
le tuli Ranno Laande ja 3. koha sai Ain Markus Välja. U15 
tüdrukute klassis olid Ilvesest võistlustules Karoline Kivilo ja 
Hanna Ansen, Kivilo lõpetas võistluse 2. kohaga. U18 neidu-
de klassis võistles neli Ilvese laskurit: Nora Haas, Ketter Silt, 
Lisette Marie Gold ja Kairid Eleen Sinikas. Isikliku rekordi 
lasknud Nora Haas saavutas 2. koha. U18 noormeeste klassis 
võistles Mart Mihkel Makko ja U21 neidude klassis Tessa 
Cathlen Tammik.

Teisel päeval alustati täiskasvanute arvestuses võistlust 
kvalifikatsioonilaskmisega, mille järel toimusid segavõist-
kondade duellid ning seejärel individuaalsed duellid. Vete-
ranlaskurid lõpetasid võistluse pärast kvalifikatsiooni. Järva-
kandi Ilvesest oli naiste 60+ klassis võistlustules Eve Kivilo, 
kes saavutas 1. koha. Segavõistkondadest pääses laskma iga 

klubi parim võistkond. Ilvese võistkonda kuulusid Karl Kivi-
lo ja Triinu Lilienthal, kes võitsid 3. koha.

Pealelõunal jätkus võistlus individuaalsete duellidega.  
Ilveslastest võistlesid sportvibu meeste klassis Karl Kivilo, 
Hannes Kraav, Aivo Agu ja Mart Mihkel Makko. Parima-
na lõpetas neist Karl Kivilo, kes saavutas 5. koha. Naiste 
klassis võistlesid Triinu Lilienthal, Bessi Kasak, Nora Haas,  
Lisette Marie Gold ja Ketter Silt. Pronksimatšis läksid oma-
vahel vastamisi Lilienthal ja Kasak ning sellest duellist väljus 
võitjana Triinu Lilienthal, kes saavutas 3. koha.

Kokku võitsid Ilvese laskurid 9 karikat: 3 esikoha, 3 teise 
koha ja 3 kolmanda koha karikat. Korraldajad tänavad omalt 
poolt Priit Karjast, kes käis Rapla maakonna spordiliidu poolt 
võistlust avamas, kõiki võistlejaid, toetajaid ja vabatahtlikke 
ning ilmataati ilusa ilma eest.

Triinu Lilienthal

Hoovinäitus klaasimuuseumi õuel
Järvakandi alevi ja Järvakandi klaasivabri-
ku lugu sai alguse 1879. aasta 3. veebruaril. 
Sel päeval sõlmisid Alutaguselt pärit Johann 
Runge ning Järvakandi mõisa omanik Otto 
von Taube  lepingu, mille alusel sai Runge 
kahekümneks aastaks Isakõnnu küla kolme 
renditalu maad ning kohustuse siia klaasikoda 
ehitada.

Nii looduses kui ka ühiskonnas on kõik 
omavahel seotud. Öeldakse, et liblika tiivalöök 
ühes maailma punktis võib põhjustada tornaa-
do teisel pool maakera. Eks Taube ja Runge 
kokkulepe oligi see „liblika tiivalöök“, mis 
pani 19. sajandil vaid mõne taluperega kõrvali-
se koha klaasipealinnaks kasvama.

Muuseumi fotokogus on kõrgemalt tehtud 
maastikufoto aastast 1928. See foto andiski 
idee vaadata tänapäevast Järvakandit ülalt-
poolt. 18. mail toimunul muuseumiööks olid 
sel kevadel Järvakandis tehtud droonifotod 
kinnitatud muuseumi õuel oleva hoone välis- 
seinale ning on seal vaatamiseks vähemalt sep-
tembri lõpuni või seni, kuni ilm lubab. Tule, 
tutvu ning otsi fotodelt üles tuttavad kohad.

Näituse organiseeris ja kujundas Järvakandi 
Klaasimuuseum, fotod pildistas Mait Järvik. 
Paberile printis ja kiletas Minu Print OÜ ning 
rahastada aitas Eesti Kultuurkapitali Raplamaa 
ekspertgrupp.

Külli Muromägi

Ingliste mõisa jooksust osavõtjad võistlusrajal. Foto: Ivo Kraus
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Helgiga teatrisse
SUVEL JA SÜGISEL TEATRISSE, KONTSERDISAALI

Veel on pileteid:
Laupäeval, 31.08 Estonias VANA TALLINN GALA

Teisipäeval, 17.09 Ugalas „KOJU“
Reedel, 20.09 Lüdigi saalis HOOAJA  AVAKONTSERT

Neljapäeval, 10.10 Linnateatris „KIILASPÄINE LAULJANNA“
Laupäeval, 26.10 Linnateatris „NAGU TEILE MEELDIB“
Esmaspäeval, 28.10 Draamateatris „ERAKÕNELUSED“

Kolmapäeval, 30.10 Endlas „ÜLE NOATERA“
Kolmapäeval, 6.11 Raplas Rakvere Teatrilt „NIPERNAADITALV“

Kolmapäeval, 13.11 Draamateatris „SKALPELL“
Laupäeval, 7.12 Lüdigi saalis JÕULUKONTSERT

2025. aastal
Pühapäeval, 9.02 Estonias „ULCINELLA / HISPAANIA TUND“

Pühapäeval, 1.06 Estonias operett „NAHKHIIR“
Laupäeval, 21.06 „NAHKHIIR“ (ostma pean 23.08.2024)

Info ja piletite tellimine:
Helgi Sussi

tel 539 41 539

KEHTNA PÕHIKOOL
ootab uuest õppeaastast oma meeskonda 

täiskoormusega:
* matemaatikaõpetajat,
* inglise keele õpetajat,

* huvijuhti;
osalise koormusega:

* vene keele õpetajat,
* füüsikaõpetajat,

* saksa keele õpetajat,
* arvutiõpetuse õpetajat.

Omalt poolt pakume meeldivat ja koostöövalmit 
kollektiivi, paindlikku tööaega koolivahe- 
aegadel, 56 päeva puhkust suvel, täiend- 

koolituste võimalusi. 

CV, motivatsioonikiri ja haridust tõendavate 
dokumentide koopiad palume saata  

direktor@kehtnakool.ee hiljemalt 07.07.2024.
Lisainfo: direktor@kehtnakool.ee või õppejuhi 

numbril 510 3550.
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ÕNNITLEME!

UUED VALLAKODANIKUD

Anna Valdaru
Heily Põlma
Lily Põlma

Geron-Ricco Toome

MÄLESTAME

Viktor Kõrtsini
Malle Tulp
Katrin Pärt

Salme Murumägi
Ülo Treial

Olev Vallimaa
Aleksander Darjin

Kui Teie ei soovi oma andmete avaldamist 
õnnitluste rubriigis, palume sellest kirjalikult 

Kehtna Vallavalitsusele teada anda. Sellel juhul 
jääb piirang alaliselt kehtima, kuni teilt laekub 

avaldamise nõusolek.

Juulikuus rahvamaja puhkab.

24.08 Lelle külapäev
• kell 12–15 kodukohvikud;

• kell 16 laste rattaralli „Sputniku sõit“  
Lelle külaplatsil

• kell 18 rattaralli autasustamine;
• kell 18.30 seltskondlik koosviibimine, 

kohvik.

Täpsem info telefonil 5341 9357,  
Facebookis @lellerahvamaja ja  

kultuur.kehtna.ee.

Kaunist suve!

Juulis puhkame, aga oleme avatud  
broneeringuteks!

August
09.08 kell 19 teatritrupp „Poolvillased“ 
komöödiaetendusega „Kirvega kurge 

püüdmas“ Järvakandi Klaasimuusemi õuel. 
Pilet  eelmüügist 7 € (müügil Järvakandi 

Raamatukogus ja tel 5199 5344 (Katrin)) ja 
kohapeal 10 € (sularahas).

09.08 kell 21.15 öökino „Vigased pruudid“ 
Järvakandi Klaasimuuseumi õuel. Avatud 

on kohvik. Sissepääs tasuta!
11.08 kell 10–14 laat Järvakandi Kultuuri-

halli ees.
11.08 Järvakandi kodukohvikute päev. 

Täpsem ajakava ja kohvikute info jooksvalt 
Järvakandi Kultuurihalli Facebooki lehel ja 

kuulutustel juuli lõpus.
31.08 kell 20 muinastulede öö Sulleri  
puhkealal. Esinevad Hanna Ojamets & 
Ragnar Häide duo – populaarne Tartu 

muusikaline koosseis. Kell 20.30 süütame 
lõkke. Avatud on kohvik. Üritus on tasuta!

Lisainfo kultuur.kehtna.ee ja Facebookis  
@jarvakandikultuurihall.

Juulis puhkame.

August
10.08 kell 12 kogukonna kirbukas ja  

garaažimüük Eidapere Kultuurikeskuse 
ümbruses. Osalemine tasuta nii müüjatele, 
kui ka ostjatele. Müüa võib kõike, oodatud 

on ka käsitöö ja koduse toidukauba  
müüjad. Registreeri oma osalemine  

telefoni teel 5199 5344 (Katrin).

Lisainfo kultuur.kehtna.ee ja Facebookis  
@eidaperekultuurikeskus.

Juulis puhkame ning kohtume juba 
augustis.

Täpsem info kultuur.kehtna.ee ja  
Facebookis @kehtnakubi.

Kõigis Kehtna valla raamatukogudes 
kestab kuni 31.08.2024 laste suvelugemise 

programm „Suvebingo 2024“. 

Raamatukogude suvepuhkuste ajad:
• Eidapere 22.07–27.08 suletud;
• Ingliste 27.06–31.07 suletud;

• Järvakandi avatud muutunud aegadega, 
vaata täpsemalt FB-st ja kodulehelt;

• Keava 11.07, 18.07 ja 25.07 suletud;
• Kehtna 09.07–28.07 suletud ja

08.07 avatud kell 13–18;
• Lelle 01.07–04.08 suletud;
• Valtu 25.06–29.07 suletud.

Täpsem info Facebookis ja kodulehel 
raamatukogud.kehtna.ee

Valla raamatukogud

Valtu Seltsimaja soovib kõigile kaunist 
suve. Jälgi meie tegevusi Facebookis 

@valtuseltsimaja ja kultuur.kehtna.ee 
Lisainfo telefonil 526 2722.

KIRIKUTEATED

Rapla Maarja Magdaleena 
kirikus:

Laupäeval, 6. juulil kell 19 Rapla 
Kirikumuusika Festivali kontsert 

„KLAASPÄRLIMÄNG SINFONIETTA“, 
piletid 25/20 €.

Pühapäeval, 7. juulil kell 12 
armulauaga jumalateenistus.

Kolmapäeval, 10. juulil kell 20 
Rapla orelisuve kontsert: oreliduo 

Irina Lampen ja Jana Jokimies 
(Soome).

Pühapäeval, 14. juulil kell 12 
armulauaga jumalateenistus;  
kell 19 Rapla Kirikumuusika 
Festivali kontsert  „VALGUS  
VARJUDES “, piletid 25/20 €.

Kolmapäeval, 17. juulil kell 20 
Rapla orelisuve kontsert: organist 

Hana Bartosova (Tšehhi).
Pühapäeval, 21.juulil Rapla 

kihelkonnapäeva tähistamine, 
teema: pastor Evald Saag  

(1912–2004) ja tema aeg.
Kell 10 meenutusringkäik Rapla 
kalmistul; kell 12 jumalateenis-
tus kirikus, jutlustab peapiiskop 
emeeritus  Andres Põder; pärast 

suppi kirikuaias kihelkonnapäeva 
jututuba pastoraadi saalis, kus 

esitletakse äsjailminud Riho Saardi 
monograafiat Evald Saagist.

Kolmapäeval, 24. juulil kell 20 
Rapla orelisuve kontsert: Kadri 

Ploompuu (orel) ja Ludmilla Kõrts 
(sopran).

Pühapäeval, 28. juulil kell 12 
armulauaga jumalateenistus.

Kolmapäeval, 31. juulil kell 20 
Rapla orelisuve kontsert: Tuuliki 
Jürjo (orel) ja Susanna Viktoria  

Mõtsmees (torupill).
Pühapäeval, 4. augustil kell 12 

armulauaga jumalateenistus.
Kolmapäeval, 7. augustil kell 20 
Rapla orelisuve kontsert: Azadeh 

Magshoodi (viiul, Saksamaa/Läti) 
ja Andis Peagle (elektroonika, 

Saksamaa/Läti).
Pühapäeval, 11. augustil kell 12 

armulauaga jumalateenistus.
Kolmapäeval, 14. augustil kell 

20 Rapla orelisuve kontsert: Kadri 
Toomoja (orel) ja Karmen Palusoo 

(flööt).
Pühapäeval, 18. augustil kell 12 

armulauaga jumalateenistus,  
külas Valdja naiskoor ja Tuule- 

kellad Saaremaalt Anneli Kaljuste 
juhatusel.

Kolmapäeval, 21. augustil 
kell 20 Rapla orelisuve kontsert: 

Kristel Aer (orel) ja Peeter Sarapuu 
(fagott).

Pühapäeval, 25. augustil kell 12 
armulauaga jumalateenistus.

Kolmapäeval, 28. augustil kell 
20 Rapla orelisuve kontsert: Ilona 

Birgele (orel, Läti) ja Ilze 

Grevele-Skaraine (sopran, Läti).
Teisipäeviti kell 19 osadusõhtu 

pastoraadi inglisaalis.
Kehtna Peetri kirikus:

Teisipäeval, 9. juulil kell 19 Rapla 
Kirikumuusika Festivali kontsert 

„IMELINE KELLAHELIN“,  
piletid 17/12 €.

Pühapäeval, 25. augustil armu-
lauaga jumalateenistus.

Järvakandi Pauluse kirikus:
Pühapäeval, 7. juulil kell 15 
armulauaga jumalateenistus.

Pühapäeval, 4. augustil kell 15 
armulauaga jumalateenistus.

Pühapäeval, 18. augustil kell 
15 Pauluse kiriku 28. aastapäeva 

armulauaga jumalateenistus, 
jutlustab Kose koguduse õpetaja 

Kerstin Kask ja mängib Kose  
koguduse pasunakoor Kahro 

Kivilo juhatusel.

96

Linda Ilbi 

94

Hildegard Kalajärv

93

Richard Tammeväli

85

Aime Kaljaspolik

80

Ingrid Jääts
Dosja Koltšina
Tamara Rättäli
Leidi Ainsalu

Mare Haas

75

Uuno Valbrit
Tamara Fišina
Virgo Zeiger

Hilda Krasavina
Mihkel Haud
Raivo Pregel

70

Viktor Hulkko
Liilia Ots 

Luule Jänts 
Ants Heinaste 

Jukka Emil Tikanmäki
Virve Radiko

Ally Pärn
Hele Vahter
Mare Pluss

SURNUAIAPÜHAD

Lelles 13. juulil kell 11
Juurus 14. juulil kell 11

Vahastus 21. juulil kell 14
Järvakandis 21. juulil kell 15

Kehtnas 28. juulil kell 15, järgneb  
armulaud Peetri kirikus
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Väljaandja: Kehtna Vallavalitsus  
(Pargi 2, Kehtna, 79001)
Toimetaja: Aare Hindremäe,  
e-post vallavaatleja@gmail.com

Augustikuu lehe materjale 
ootab toimetus 19. augustiks. Vallaleht internetis:  

www.kehtna.ee/valla-vaatleja

www.facebook.com/kehtnavaldVVaatlejaaatleja
allaalla

Tootja: Kredor OÜ 
Küljendus: MK Meedia OÜ
Trükk: AS Printall 
Tiraaž: 2850
Toimetusel on õigus lugusid  
toimetada ja lühendada.

KUULUTUSED

 » Ostan nõukaaja ja vane-
maid esemeid: portsela-
nist nõud, klaasist nõud ja 
vaasid, keraamika, kunst, 
heliplaadid, raamatud, 
mänguasjad, mudelautod, 
hõbe jne. Tel 580 30 458.

 » Küttepuude, pelleti ja 
briketi müük üle Eesti. 
www.puu24.ee või helista 
5200093, 6000136.

 » Koristan Teie territooriu-
mi risustavast vanarauast. 
Viin ise ära. Hind kokku-
leppel. Tulen kohale iga 
ilmaga. Tel 58804029.

Otsime maatulundusmaa või tootmis-
maa/ärimaa kinnistut Raplamaal uue 

tootmisüksuse rajamiseks.

Kinnistu perspektiiv:
•  looduslikult sobiv keskkond (keskustest väljas), 
logistiliselt hea juurdepääs, piisavalt privaatne;

• ehitusõiguse kindel perspektiiv (eelistatud 
olemasolev maasihtotstarve);

• elektriühenduse olemasolu või perspektiivne 
liitumine 2000 A (ampripõhiselt);

• kinnistu suurus koheselt piisav, et suurendada 
kinnistut perspektiivis 20 ha (200 000 m2).

Kodulätte klubi tege-
misi 2024. aasta suvel

18. juulil sõidame eks-
kursioonile Mulgimaale.
25. juulil toimub klubi 

aktiivsete liikmete
mälestustund Rapla 

kalmistul.
15. augustil tähistame 

pensionärideklubi 
57. aastapäeva Kumma 

külas Raudhansul.

 Info Helgi Sussi
tel 5394 1539


